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OBČINA MORAVČE 
Kulturni dom Moravče 

VABI 

petek, 17.11. ob 19 .00 -p r i red i tevob razvitju 
prapora veteranov vojne za Sloveni jo 
sobo ta , 18.11. ob 1 9 . 3 0 - M a r t i n o v večer po 
Do len jsko : petje, g lasba, plesi, hudomušne 
anekdote o vinu in prazniku okoli njega 
sobo ta , 2.12. ob 2 0 . 0 0 - literarni večer in 
razstava ob jubilejnih letih F. Prešerna in F. 
Detele 
sreda,13.12. ob 9 . 0 0 - prireditev za vrtec pri OŠ 
Moravče 
nedel ja , 17.12. ob 11.00 - otroška nedeljska 
matineja, gledališka igra Sneguljčica ( 5 0 min) 
torek, 19.12. ob 18 .00 - prireditev za vrtec in 
izven - plesni nastop, igr ica, obisk Dedka Mraza 
petek, 29 .12 . ob 19 .00 - t radic ionalni Novoletni 
koncert 

F A L E AVGUŠTIN, s.p. 
V G R A J E V A N J E STAVBNEGA 

IN DRUGEGA POHIŠTVA 
C e s t a n a G r m a č e 3 , 1251 M o r a v č e 

TEL. 
01/7231-282 

GSM 
031/65-75-18 

Sojej^ce so jim dale 
\e in pero 

mL. 
K u l t u r n i d o m M o r a v č e , v s o b o t o , 2. 
d e c e m b r a 2 0 0 0 , ob 20 . u r i . 

Recital s pesmijo, dramatizacijo, p lesom, 
odlomki iz iger Učenjak in Naš naraščaj ob 
200-letnici rojstva Franceta Prešerna in 
150-letnici rojstva Frana Detele ter 
p r e d s t a v i t e v pesniške zbirke Ignacija 
Lavriča Kot solza, Bog, je naša domovina. 
S o d e l u j e j o : K o m o r n i zbor Limbar, 
gledališka skup ina KID Limbar, otroška 
skupina KID Limbar, recitatorji, plesalci in 
gostje. V avli KD bo na ogled tudi razstava 
o delu Frana Detele. 
Spoštovani Moravčani in drugi ljubitelji 
slovenske besede, vabimo vas, da skupaj 
p o č a s t i m o s p o m i n na naše ve l i ke 
umetnike. 

KOLEDAR PRIREDITEV 

V soboto, 18.11. ob 19.30 ste prav prisrčno vabljeni v dvorano 
K D Moravče, kjer bo g lasbena prireditev 

" M a r t i n o v v e č e r po D o l e n j s k o " . 
Na prireditvi se bodo predstavil i kulturni ustvarjalci iz dol ine 
Desetega brata. 
Nastopila bo folklorna skup ina" V i d o v o " iz Šentvida pri Stični, 
Stiski kvartet, a n s a m b e l " R u b i n " ter Krjavelj, kateri bo s svojo 
hudomušnost jo poskrbel za pravo mart inovo vzdušje tokrat 
po Dolenjsko. 
Pridite na večer plesa, g lasbe, petja in dobre volje. 
Od 19.00 dalje bo v avli K D brezplačna pokušina vina. 
Predprodaja vstopnic po 8 0 0 , 0 0 SIT v M - marketu in centru 
Resnik, ter 1 uro pred prireditvijo po 1 .000,00 SIT v avli K D 
Moravče. 

D E S E T A J U B I L E J N A »VESELA JESEN« NA 
V R H P O L J A H 

V soboto, 25 .novembra , ob 19. uri bo v gas i lskem d o m u na 
Vrhpol jah že deseta jubilejna prireditev »Vesela jesen«, ki jo 
organizira Gasi lsko društvo Vrhpol je. Pokrovitelj je Občina 
Moravče. 
Nastopi l i bodo ansambl i : Svet l in, Tineta Stareta, Franca 
Miheliča in harmonikašica Urša Jere. Program bo povezovala 
Bernardka Novak. Nekaj vs topn ic bo izžrebanih za bogate 
nagrade. Vs topn ice je moč kupiti uro pred predstavo na 
prireditvenem prostoru. 

MIKLAVŽEV VEČER ZAJČEVIH M E L O D I J 
V spomin na odl ičnega glasbenika Nika Zajca, ki je bil d o m a 
iz naših krajev, Turistično olepševalno društvo Brdo - Lukovica 
vsako leto pripravi ob n jegovem godu dobrodelno prireditev, 
katere izkupiček vsako leto namenimo v dobrodelne namene. 
Na prireditvi ob zabavno kulturnim programu obdar imo vse 
otroke, ker se prireditve udeleži tudi sv.Miklavž s spremstvom. 
Prireditev bo v nedeljo, 3.decembra ob 15.uri v šotoru 
Rekreacijskega centra Urbanija v Lukovici. Povabi lu na 
humanitarni nastop se je odzvalo veliko zanimivih glasbenih 
gostov. Izkupiček letošnje prireditve bo namen jen akcij i 
Nedel jskega dnevnika Iskrica v žalostnih očeh. 
Če žel i te p o m a g a t i pr i o b d a r i t v i o t rok in u r e s n i č i t v i 
p lemeni tega cilja to sporočite Francu Povšku na te l .723-54-
01 , kjer lahko dobite podrobnejša navodila in pojasnila. 

M1KLAVŽEVANJE V 
ŽUPNIJSKI C E R K V I 

Župni ja in Kari tas Moravče vabita na 
miklavževanje, ki bo v nedel jo, 3.12. 
2 0 0 0 , o b 15.ur i v župn i jsk i cerkv i 
sv.Mart ina v Moravčah. 
Miklavž je za vse otroke vk l jučno do 
1 razreda pripravil lepa darila, prisotne 
pa bo razveseli l še z d ramsko igrico. 



za poslance v državni zbor so k sreči za 
nami, pregrete politične strasti se bodo, vsaj srčno upam, 
za kakšno leto in pol vendarle ohladile. Ta ohladitev pa 
naj dobro dene vsem pol i t ikom izbran im od večine 
slovenskega naroda, da bodo s čim večjo mero posluha 
in dobronamerno krmalil i krmilo naše ljube Sloveni je 
tako, da bo tudi »najmanjši« državljan zmogel zadovoljiti 
osnovne življenjske potrebe sebi in svoji družini. Srčno si 
želim, da moje upanje ne bi bilo zamanj. Koliko zaupanja 
kakšn i od s t rank in k a n d i d a t o m s m o i zkaza l i na 
Moravškem kaže prispevek na strani 9. 

O^O- dnevi, meseci in leta pred nami toplejši? O tem 
lahko le ugibamo, čas pa bo pokazal svoje. V teh dneh, 
ko si celo »sanjska« dežela - Amer i ka privošči pravi 
po l i t i čn i škanda l na vo l i t vah in s p r e t n o s t žene 
d o s e d a n j e g a p r e d s e d n i k a H i l la ry C l i n t o n o b r o d i 
senatorsko mesto prvi dami ZDA, pogosto pomisl im na 
nas, slovenske voli lce. Najprej doživimo pravi medijski 
napad raznih predstavitev, reklamni oglasi ob cestah in 
nazadnje še televizi jska in radijska soočenja. Slednja 
dos t ik ra t spomin ja jo na humor i s t i čne nan i zanke z 
n e s p r e m e n j e n o p o a n t o ; e d e n od ude ležencev 
pomladnemu trojčku vrže »kost«, ta pa se zažene in jo 
»obgloda« tako v živo, da oblajajo še drug drugega, ostale 
stranke pa si s figo v žepu pridno zbirajo volilne glasove. 
Po oddaji še manj vemo, kdo je »ta prav«. In sledijo tiste 
gostilniške debate v stilu; ali si slišal, kaj je rekel ta onemu 
včeraj na popu itd. In kaj imamo volilci od vsega tega 
pompa? Najpogosteje samo še bolj zmedene misli. In kaj 
pridobijo strankarski veljaki? Morda kak volilni glas več 
ali man j , saj se s p repr i čan im i tako ali tako ne da 
manipulirati. Bajni denarci pa se stekajo v žepe medijev 
vseh vrst. Po volitvah pa nam ne preostane drugega, kot 
da si naložimo svoj križ in upamo, da nas le ta ne bo 
pokopa l pod težo davkov prej, kot 
b o m o ime l i m o ž n o s t oprav l ja t i 
popravni izpit na naslednjih volitvah. 
Se bomo volilci tedaj že zavedali, da 
si narod piše sodbo sam? 

sta tudi oba jesenska 
praznična dneva, dan reformacije in 
dan spomina na mrtve, dan, ko se vsaj 
malo umirimo in obujamo spomine na 
tiste, ki so nam bili blizu, tako blizu, 
da v nas samih živijo naprej. A tudi mi 
se z vsakim dnem bolj zavedamo, da 
živl jenje neprek in jeno polzi iz nas. 
N i m a m o časa stat i kr ižem rok ob 
s t ran i . Kar h o č e m o , m o r a m o in 
moremo storoti, storimo zdaj. 

Pozdravljeni do novih uvodnih vrstic, 
BERNARDA MAL. urednica 

A V T O j S O L A 

L O N Č A R d.o.o. 

Cesta talcev 10, 1230 Domžale 

V tej številki 
preberite 

Županova stran str.4 

Pet minut s svetnikom str.5 

Pravno informacijski center str.5 

Volilni izidi s t r .7 

Regijska razstava govedi str.9 

Franc Novak prejel str.12 

Vandal izem v Moravčah str.14 

Paraolimpijska medalja str.17 

Zanimivost i iz Domžal, Mengša 

in Lukovice str.22 

Naslednja številka bo p redv idoma izšla 2 2 . 
d e c e m b r a . Vaše pr ispevke pr ičaku jemo do 
petka, 6. decembra . Oddate jih lahko na sedežu 
Občine Moravče osebno, pošljete po pošti ali 
elektronski pošti. Naslovi so navedeni spodaj v 
modrem okvirčku. 

N o v i c e i z M o r a v s k e d o l i n e 
17. november 2000 , Letnik I, Š tev i lka 11 
Fotografi ja na naslovnici : Barbara Kunavar 
Novice iz Moravske doline je informativno glasilo Občine 
Moravče, ki je tudi izdajateljica. • Izhaja predvidoma 
enkrat mesečno in ga prejemajo vsa gospodinjstva v občini 
brezplačno. • Sedež izdajatelja in naslov uredništva: 
Občina Moravče, Trg svobode 4, 1251 Moravče, telefon 
731-035. • Izdajateljski svet: Matjaž Kočar, Janez Cerar, 

Roman Cerar, Roman Novak, Stanislav 
Ravnikar. • Urednica: Bernarda Mal, tel. 
723-18-78, E-pošta 
moravske.novice@email.si. • Uredniški 
odbor: Bojana Dorič, Nevenka Marolt, 
Milka Novak, France Ravnikar. • 
Lektoriranje: Bernarda Mal. • Oblikovanje 
in priprava za tisk: Andrej Lombar. • Tisk: 
Tiskarna Januš. • Naklada 1400 izvodov. 

ISCG 
D O M Ž A L E 

M a r k o : 0 4 1 / 7 8 5 - 7 3 5 

J a n e z : 0 4 1 / 6 9 7 - 9 7 1 

T E Č A J B k a t e g o r i j e : 

4.12.2000, 
ob 19. uri 

V p r o s t o r i h A M D M o r a v č e 

Vsi prispevki, ki jih pošiljate za objavo, 
morajo biti lastnoročno podpisani, imeti 
morajo datum in kraj pisanja, naslov 
prispevka, zapis avtorja besedila in 
fotografij. Ce pišete v imenu društva, 
politične stranke, skupine ljudi, opremite 
dopis z žigom in podpisom odgovorne 
osebe. Poleg prispevka, če imate le 
možnost, oddajte tudi zapis na disketi ali 
ga pošljite po E- pošti. Prispevki naj ne 
presegajo ene tipkane strani v običajni 
velikosti pisave. V nasprotnem primeru 
bomo prisiljeni prispevek zavrniti ali 
krajšati. Rokopisov ne sprejemamo! 
Slikovnega in pisnega gradiva ne 
vračamo! 

mailto:moravske.novice@email.si


Spoštovani 

Dodobra smo zakorakali v pozno jesen in nekateri 
dnevi že opozarjajo, da je pred durmi zima. Pred 
nami je še zadnji mesec tega leta, kije za mnoge 
pomeni/ veliki vprašaj prehoda v novo tisočletje. 
Dogodkov je bilo v tem letu res veliko. 

Za nami so tudi volitve v 
državni zbor RS, kot glavni 

politični dogodek po zamenjavi vlad. Formira se tudi 
nova Slovenska vlada, katere glavna naloga v 
naslednjem štiriletnem obdobju bo, popeljati 
dokončno Slovenijo v EU. Gre za obsežen proces, ki 
že kaže prve podobe sprememb tudi v našem 
vsakdanjem življenju. Napovedi so različne, a počakati 
bo potrebno še nekaj časa. 
Prav tako se tudi na občinskem nivoju politična 
situacija počasi profilira, saj smo doživeli tudi mi velike 
spremembe z nastankom nove stranke v slovenskem 
političnem prostoru (NSi), kar se je dogodilo tudi v 
naši občini. Po razpadu formalne koalicije je bilo čutiti 
nekakšno napetost in pozorno spremljanje razvoja 
dogodkov v občini. A kaj kmalu so se tudi v okviru 
»občinskega parlamenta«, kakor radi nekateri 
poimenujejo naš svet, začeli kazati obrisi skupine 
članov OS, ki tvori veliko večino in ki jim je glavni cilj 
graditi in razvijati našo občino. Seveda pa obstaja in 
ostaja politični profil, ki bo tudi v bodoče razloge za 
svoje napačne odločitve ter neuspešnost valil na 
druge. In tudi v bodoče bo dežurni krivec župan s svojo 
najožjo skupino sodelavcev ter vsi tisti člani 
občinskega sveta, ki razmišljajo razvojno v korist 
najširše množice občanov in ne odobravajo 
zahrbtnega politikantstva ter spletkarjenja. 
Ker smo tovrstnega delovanja že vajeni, ne bi več 
želel izgubljati časa s to tematiko. 

Nekaj misli bi želel nameniti pomembnejšim 
področjem. 
Vse kaže, da bo kljub skoraj dvomesečni zamudi prišlo 
sredi decembra do uradne otvoritve prizidka k 
osnovni šoli, kajti takrat naj bi bila dobavljena vsa 
oprema tako za nove učilnice, kot tudi prenovljeni stari 
del šole. S tem se bodo učencem a nič manj tudi 
učiteljem delovni pogoji bistveno izboljšali. 
Ustanovitelj osnovne šole, to je Občina Moravče, ki 
je tudi glavni investitor, bo s tem zaključila enega 
izmed največjih projektov v dosedanji fazi 
intenzivnega razvoja. Res pa je, da bomo morali 
odplačevati to investicijo še vse prihodnje leto, ki bo 
prav zaradi tega predvsem na komunalno 
investicijskem področju skromnejše. 
Začetek pouka v novih prostorih pa vzporedno s tem 
pomeni tudi sprostitev prostorov za dva oddelka 
vrtca, kar bi pomenilo ugodno rešitev vlog prav vseh 
staršev malih nadebzdnežev. To pa je prav tako 
pomembno področje, ki ga je občina v sodelovanju s 

šolo rešila. Vsi starši, ki so 
imeli svoje vloge in so bile le 
te zavrnjene, so dobili že pred časom tudi pisna 
obvestila. 

Na komunalnem področju se počasi zaključujejo 
dela na skoraj vseh cestnih gradbiščih, v teku so še 
gradbena dela na posameznih vodovodnih sistemih. 
Državno administrativni postopki zahtevajo vse daljša 
obdobja od sprejetja proračuna pa do končne 
realizacije (vpisi služnostne pravic vzdrževalca sistema 
v zemljiško knjigo, notarsko overjena soglasja, odpisi 
itd...). Teh postopkov se bo v bodoče potrebno striktno 
držati, kajti le ti so pogoj za pridobivanje ustreznih 
gradbenih in drugih dovoljenj. 

Pri drugih aktivnostih bi želel pohvaliti policijo, ki je 
uspela razrešiti skoraj vsa kazniva dejanja in druge 
prestopke v kratkem storjene na področju občine 
Moravče. 
Že večkrat pa mi je bilo zastavljeno vprašanje, koliko 
zaposlenih oziroma koliko delavcev plačuje Občina 
Moravče iz svojega proračuna. Odgovor je sledeč: 
Poleg zaposlenih v občinski upravi, režijskem obratu 
in kulturnem domu, direktno ali posredno plačujemo 
vsaj enega delavca v okviru Centra za socialno delo 
Domžale, po novem skoraj dva zaposlena v knjižnici 
Domžale. Prav tako zagotavljamo sredstva za vse 
zaposlene v otroškem vrtcu v Moravčah , ki se ne 
pokrivajo iz cene vrtca, ter del plače tehničnega 
osebja ter ravnateljice v deležu, ki ga opravlja kot 
direktor vrtca. 

Za konec pa še stavek ali dva za vse tiste, ki zaradi 
takšnih ali drugačnih razlogov ob novogradnjah 
vodovodnih omrežij ne dovolijo prekopov zemljišč 
svojim sosedom (neurejeni medsosedski odnosi), 
pri tem pa od Občine zahtevajo zdravo pitno vodo. 
Pravice do vode nimate samo vi, ampak jo ima tudi 
vaš sosed. Zavedati se morate, da občina ne more 
in ne bo gradila vodovodov samo za nekatere. 
Izgradnja vodovodnega sistema je izredno draga in 
zato ne bomo mogli dopuščati takšnega obnašanja. 

Upam, da se bodo ob prebiranju teh vrstic vsi tisti, 
ki so jim te misli namenjene, kot ljudje zamislili nad 
svojim početjem. Prav bi bilo, da vrednote, na 
katere tako radi prisegamo, vsi skupaj udejanimo. 

MATJAŽ KOČAR, župan 



Pet minut s svetnikom 

m-

Karo/ Svetlin 
svetnik v OS Moravče 
kandidiran z liste 
Slovenske ljudske 
stranke 
Karol Svetlin iz Spodnjega Tuštanja 
funkcijo svetnika uspešno opravlja 
drugi mandat. Vsakdanji kruh si že tri 
desetletja služi v Leku, skupaj z ženo 
Klaro pa kmetujeta na koščku zemlje. 
Ker drvimo v evropsko unijo, pravi, da je treba skočiti na vlak 
takoj in ne zamujat i pri ložnosti. Tudi zaradi pol i t ičnega 
udejstvovanja je pravočasno spoznal, da je tradicionalno 
kmetovanje po sistemu vsakega malo na tako majhni površini 
nesmiselno in se odločil za oskrbo 16 konj kasačev, si s tem 
olajšal delo, zemlja pa je še vedno primerna obdelana in 
oskrbovana, toraj ni prepuščena zaraščanju, kar bo velik prob
lem, ki ga bo kot negativno posledico prinesla Evropa, utrpela 
pa slovenska zemlja in slovenski človek. V veliko veselje so mu 
trije sinovi Aleš, Tomaž in Andrej ter novo sonce v družini, 
štirimesečna vnučka Nika. Svetlinove fante z navdušenjem 
poslušamo tudi ostali, saj takoj zasrbijo pete, ko jo urežejo. 
Glasbeni talent so podedovali po obeh starših, zato ni čudno, 
da je Aleš s svojim začetniškim brenkanjem po kitari navdušil 
še mlajša dva in starše, ki so bili pripravljeni prevzeti težko breme 
glasbenega šolanja in vzpodbujanja, ko so se pokazale tudi 
senčne plati igranja. Kadar Karol potrebuje minute zase. se 
zateče še k eni ljubezni, starim predmetom. Z velikim veseljem 
jih zbira, ugotavlja njihovo namembnost, starost, spominja se 
zgodb povezanih z njimi, ki so zapisane le v njegovem spominu 
in če ne bodo našle poti do papirja, bodo z njim tudi odšle. Želi 
si, da bi mu bilo nekoč dano dobiti ustrezen prostor in to zbirko 
postaviti na ogled mladim, ki prisegajo na elektronski čudež in 
pozabljajo na spoštovanja vredne dosežke prednikov, ki so bili 
stopnice do visokih tehničnih iznajdb. 
Karol je svetnik, ki zna prisluhniti občanom, saj na sejah O S 
velikokrat zastavlja vprašanja, pobude v imenu sokrajanov 
in drugih občanov. Večina teh pobud dobi končni epi log v 
razrešitvi problema. Vesel je, da se občani obračajo nanj, saj 

s tem spoznava potrebe, želje in prob leme celotne obč ine ,^ 
ne le domače vasi in KS. Prepričan je, da bi morali vsi svetniki 
ravnati podobno in iskati rešitve za vse ne le za svoj okoliš, 
kajti človek je bitje, ki nikoli ne zadovolj i vseh svojih potreb, 
vedno znova uvidi še kaj, kar bi rad imel. Potemtakem, bi se 
nekatere vasi razvijale v nedog led , druge pa ne bi imele 
zagotovl jene niti neoporečne pitne vode. Z obžalovanjem 
pa ugotavl ja, da je v takšnih razmišl janj ih m e d svetniki 
večkrat črna ovca. 
Delo občinskega sveta je po njegovi oceni uspešno. Skrbi ga 
pretirana politična razgretost, ki v prejšni sestavi ni bila tako 
o p a z n a , n i kako r pa ne o d l o č u j o č a pr i r a z p r a v a h in 
sprejemanju pomembn ih odločitev. Osrednje vprašanje, 
občinski proračun, je neizčrpna tema. Skupaj z županom 
poskušajo postopno namenjat i sredstva v č im bolj sk laden 
razvoj celotne občine, kar pa nikakor ni lahko, ker so nekateri 
občani pripravljeni tako na f inančnem kot na drugih nivojih 
sodelovati, drugi pa ne. Dostikrat se zgodi, da se začeto delo 
ne more dokončat i zaradi osebn ih interesov posamezn ika 
ali čisto preprostega nasprotovanja. Tak problem je trenutno 
gradnja ceste v Prekru. Dežurni krivec pa je tako ali tako 
Občina in posredno tudi svetniki. 
Pr ihodnost občine je po n jegovem mnenju v usmer jenem 
kmeti jstvu in tur izmu. Kmeti je se bodo moral i pri lagodit i 
novim zahtevam. Turistom pa imamo v našem kraju res 
možnost ponuditi veliko naravnih in kulturnih znamenitost i , 
vendar bo potrebnih še veliko naporov za primerno ureditev 
š p o r t n o - r e k r e a c i j s k i h , m u z e j s k i h , o k o l s t v e n i h , 
gostinskih...ponudb. Turisti, ki storitve plačujejo, so zahtevni, 
kar je tudi prav in pr ičakujejo kaj, česar ni moč kupiti za 
vsak im voga lom. Ponudit i je treba kaj iz jemnega, žgance, 
štruklje, šobel, domač kruh, dobro žganje v fraklju, mošt, 
gobe,.. Še bolj kot to pa je pomemben pristop do gosta, saj 
se nihče ne vrača tja, kjer ni bil dobro in prijazno postrežen. 
Glede mladine v občini meni, da je veliko možnosti za športno 
in kulturno udejstvovanje, obiskovanje prireditev. M lad im pa 
za to manjka volje, pripravljenosti, delavnosti in potrpljenja, 
ker preveč pozabljajo na moralne vrednote in so pripravljeni 
kaj storiti le za zaslužek. Tudi v politiki se ne udejstvujejo, kar 
jim jemlje škarje in platno lastne usode iz rok. 
Ker občinsko glasi lo praznuje v teh dneh prvi rojstni dan , 
sem se pozanimala , kako mu je všeč in pravi, da ga rad 
vzame v roke in prebere. To pa že marsikaj pove. 

MAL 

Pravno informacijski center nevladnih organizacij - PIC 
PIC ima sedež na Metelkovi 6 v Ljubljani in nudi pravno pomoč socialno ogroženim na naslednjih področj ih: socialno, 
delovno pravo, civi lno, kazensko, upravno pravo, zagovorništvo na področju duševnega zdravja. 
PIC obvešča, da naj se stranke predhodno telefonsko naročijo na tel. 01 4 3 2 3 3 6 4 v navedenem času: 

Področje 
Socialno, delovno pravo 
civilno, kazensko, upravno pravo 
zag. na podr. duševnega zdravja 

Telefonsko naročanje 
torek 8-1 Oh, četrtek 1 2 - 6 h 
ponedeljek 1 2 - 1 6 h , sreda 8 - 1 2 h 
torek 1 2 - 1 6 h , četrtek 8 - 1 2 h 

Uradne ure za ob i ske s t rank 
torek 1 4 - 1 6 h , četrtek 8 - 1 2 h 
ponedeljek 8 - 1 2 h, sreda 1 2 - 1 6 h 
torek 8 - 1 2 h, četrtek 1 2 - 1 6 h 

Do socialne pomoči kot socia lno ogrožena stranka je upravičen vsak prosilec, katerega dohodek ne presega 
1 2 3 . 2 0 0 , 0 0 SIT oz. povprečni dohodek v družini prosi lca ne presega 6 1 . 6 0 0 , 0 0 SIT. 
Prispevek strank za pravno svetovanje znaša 1.900,00 SIT, oz. prispevek za pravno pomoč v obliki sestave tožbe, v loge 
ipd. 3 . 8 0 0 , 0 0 SIT. 
Na vseh navedenih področj ih bo začela delovati tudi služba mirnega reševanja sporov. 

M I L A N B R O D A R 



NSi 
Nova Slovenija 
Krščanska l/udska stranka 

Nova Slovenija (Nsi) 
Krščanska ljudska 
stranka ima od 2 2 . 
avgusta 2 0 0 0 občinsko 
o r g a n i z a c i j o tud i v 
M o r a v č a h . Izvolil i s m o 
občinski odbor in njegovo vodstvo. V stranko so se vključili 
ljudje, ki v resnici želijo svoje polit ično delo graditi na 
vrednotah, ki j im sledijo tudi v zasebnem, pokl icnem, 
družbenem in družinskem življenju. Vrednote, zaradi 
katerih se splača stopiti skupaj s pravimi prijatelji in 
somišljeniki, stranka, ki ceni človeka v celoti in nagrajuje 
pošteno de lo in drži d a n o b e s e d o , program, ki je 
najsodobnejši krščansko demokratski program, s katerim 
sorodne stranke vodijo najmodernejše in gospodarsko 
uspešne demokrat ične države, in ljudje, ki j im lahko 
zaupamo. To je Nova Slovenija! In nenazadnje, v Novi 
Sloveniji smo končno našli prostor tudi tisti, ki srčno ljubimo 
domovino, želimo spravo, pr isegamo na poštenost in 
delavnost, moralne in duhovne vrednote. Ne bodimo 
malodušni kljub grenkim izkušnjam in razočaranju. 
ZAHVALJUJEMO SE VSEM, KI STE NOVI SLOVENIJI 
DALI SVOJ GLAS NA VOLITVAH 2 0 0 0 ! 
Zaupanje, ki ga je bila Nova Slovenija in njen kandidat za 
poslanca g. Anastazij Živko Burja deležna v našem volilnem 
okraju (13,81 %) in še posebno na moravških voliščih (celo 
do 42%) dokazuje, da je (ne glede na štiri "suha' ' leta 
l iberalkomunistične vladavine, ki je pred nami) pred N.Si 
uspešna pot priložnosti narediti kaj dobrega za Slovenijo. 
Nova Slovenija je tudi vaša stranka, stranka vaših mladih, 
stranka vseh generacij, ki bo povezala našo dosedanjo pot 
in nas popeljala v prihodnost evropskih narodov, kjer bomo 
z bogastvom naravne in kulturne dediščine, z ustvarjalnim 
geni jem vseh generaci j uresničil i svojo neponovl j ivo 
zgodovinsko izpričano avtohtonost in narodno enkratnost 
na svoji zemlji. 

Vabimo vas, da se pridružite Novi Sloveniji, ki je nova stranka 
za ljudi z jasnimi pogledi na razvoj Slovenije, ki bo temeljil 
na vrednotah krščanskega družbenega nauka in socialno 
tržnega gospodarstva. 

ALOJZIJ ŠTEFAN 
predsednik Občinskega odbora N.Si 

SLS --SKD 
Slovenska l judska stranka 

S L S + S K D S l o v e n s k a 
l j u d s k a s t r a n k a , 
o b č i n s k i o d b o r 
Moravče obvešča vse 

svoje č lanice in člane, da se je v sk ladu z navodili 
vodstva stranke o postopku ustanovitve, imenovanja 
predsednika ter registracije, bil ustanovl jen OBČINSKI 
O D B O R stranke, ki je že vp isan v Sodn i register. 
V o d s t v o obč inskega o d b o r a se ob tej pr i ložnost i 

zahvaljuje vsem za veliko podporo naši stranki v občini 
pri vol i tvah v državni zbor RS. 
Prav tako vas o b v e š č a m o , da je b i la v p o s t o p k u 
združevanja imenovana tudi nova p redsedn ica 0 0 
S L S + S K D Moravče, to je gospa Ivanka Kocjančič. 
Upravni odbor že pripravlja letni občin zbor, o katerem 
boste vsi obveščeni na teh straneh našega časopisa. 
Lep pozdrav vsem. 

Upravni odbor 00 SLS+SKD Moravče 

Zakaj razpad koalicije in 
nezaupnica podžupanu? 

Odgovor 00 SKD Moravče na županov Uvodnik v septembrsko/ 
oktobrski številki Novic iz Moravske doline. 

Občinska polit ika, ki jo vodi župan preko selekt ivnih "delovnih 
posvetov" s svetniki, ki zagovarjajo njegov način vodenja lokalne 
politike, in izločitvi vseh tistih, ki mu ne prikimajo, v resnici ni tisto, 
kar s m o si pred dvema letoma začrtali s koalicijo strank S L S , S K D 
in S D S . Koal ic i ja ni razpadla zaradi ustanovitve Nove Sloveni je, 
kot v Uvodn iku inovat ivno ugotavlja župan, marveč se je z lomi la 
zaradi nestrinjanja z županovo politiko. Ustanovitev Nove Slovenije 
n ima nič skupnega z razpadom koalici je, saj je to nova stranka, z 
novim vodstvom in ni odvisna od nobene predhodnice. 

UO OO SKD Moravče je svojo odločitev, ki jo je sprejel na seji 
2 0 . avgusta 2 0 0 0 , posredoval koaliciji v pismu z dne 2 9 . 8. 
2 0 0 0 . In sicer: 
1. Vse aktivnosti v zvezi z združevanjem S K D in S L S na občinski 
ravni naj prenehajo. 
2. 0 0 S K D ods topa od koal ic i jske pogodbe , sk len jene m e d 
podružnico S L S , S K D in S D S v občini Moravče. 

Obrazložitev: 
1. 0 0 S K D men i , da je z združ i tv i jo strank S L S in S K D na 
s lovenskem nivoju prenehal razlog za takšno koalicijo. 
2. Ker SLS očitno podpira politiko neenakopravnih odnosov, postavlja 
nesprejemljive pogoje in kljub nasprotovanju koalicijske partnerice 
iz takorekoč iste stranke vodi samosvojo politiko, ki ima malo skupnega 
s polit ičnim programom, sprejetim na združitvenem kongresu. 
3. Pol i t ika župana je bi la v zadn jem času za nas vse manj 
sprejemljiva, ni bilo koalici jskega dogovarjanja in usklajevanja, 
svetniki S K D so bili v neenakopravnem položaju, česar, glede na 
koalicijo, nismo pričakovali. V vodenju lokalne politike je bilo storjenih 
več napak, za katere ne moremo sprejeti odgovornosti, saj odločitve 
niso bile koalicijsko usklajene, temveč sprejete s preglasovanjem s 
pomčjo svetnikov iz strank in skupin izven koalicije (protihrupna 
ograja pri OŠ, zazidalni načrt "stare Rašice", neizvajanje sklepov 
Občinskega sveta, zaviranje dela nadzornega odbora, omejevanje 
uredniškega odbora oz. cenzura občinskega glasila s strani župana,...). 
Vods tvo podružnice S L S ni upoštevalo navodi l združi tvenega 
kongresa ter naših predlogov in je 13. septembra 2 0 0 0 , ne da bi 
obvest i lo vods tvo in č lanstvo 0 0 S K D Moravče (razen treh 
izbrancev), izvedlo združitev občinskih odborov s samo enim (1 ) 
članom SKD, ki je bil (brez pooblasti l 0 0 SKD) prisoten na tem 
sestanku, čeprav statut o združitvi obeh strank določa enake pogoje 
kot na republiški ravni. 
G o s p o d župan je v Uvodn iku pohval i l tudi razumnost č lanov 
Občinskega sveta iz drugih strank, ki so ves čas delovali konstruktivno 
v korist občine in ki so izglasovali tudi nezaupnico podžupanu Romanu 
Novaku iz vrst S K D . V imenu stranke je podžupan opozarjal na 
napake in napačne odločitve župana in Občinskega sveta. Proti 
razrešitvi so bili samo trije člani Občinskega sveta, kar pomeni, da se 
vsi ostali še vedno strinjajo z napakami, ki jih je storil župan in ki so 
povzročile veliko slabe volje med občani. Potemtakem so krivi tudi 
svetniki, ki dovoljujejo s svojim prikimavanjem nekaj, kar ni v dobrobit 
občanov, temveč le nekaterih posameznikov, ali pa so morda tudi 
oni zavedeni in ne premislijo dovolj, kakšne odločitve sprejemajo oz. 
potrjujejo, potem ko je nekdo prej že vse ukrenil (podpisal) po svoje. 

(bivši) OO SKD Moravče 
(stranke s takšnim imenom ni več v registru političnih strank - op. u.j 



Volilni izidi na Moravškem 
Pri upravni enoti Domžale in Volilni komisiji sem zaprosila za uradne 
podatke voli lnih izidov na vol i tvah za pos lance v državni zbor v 
vol i lnem okraju 10 in volilni enoti 4. Iz njih pa povzemam podatke, ki 
se nanašajo na našo občino ali so po moji presoji zanimivi . 
V volilnem okraju je 19 018 vol i lnih upravičencev, od tega jih je 
glasovalo 14 5 2 5 . Predčasno jih je g lasovalo 154, 3 2 je svoj glas 
oddalo po pošti iz domovine, le 4 so svoj glas poslali iz tujine. Veljavnih 
glasovnic je bilo 14014 , neveljavnih pa 509 . Udeležba na volitvah je 
bila 76 .38 %. 

Na devetih voliščih po naši občini je bilo v vol i lne 
imenike vpisanih 3 .263 volilnih upravičencev. Voli lo jih 
je 2 . 4 3 2 , 101 vol i lec pa svoje volje na g lasovnic i ni 
znal jasno označit i . Vol i lna udeležba je bila 74 ,53 %. 
Najvišjo 79 ,10 % beležijo v Pečah, najnižjo s 6 5 , 8 7 % 
pa na volišču Hrib. 
Kako in komu smo svoje glasovi zaupali moravški volilci 
je razvidno iz tabele in grafa. 

Podatke izbrala in uredila BERNARDA M AL 

VOLIŠČE KD 
Moravče 

Nad 
logom 

Gabrje Negastrn Krašce Peče Gora pri 
Pečah 

Hrib Vrhpolje S K U P A J 

število volilnih upravičencev 685 470 236 238 492 263 81 252 546 3263 
število oddanih glasovnic 528 352 158 173 357 212 63 166 423 2432 
volilna udeležba 77.08% 74.89% 66.95% 72.69% 72.56 % 79.10 % 77.78 % 65.87 % 77 477., 7 4 . 5 3 % 
število neveljavnih glasovnic 18 15 5 8 14 6 1 7 27 101 
rezultati glasovanja po strankah 
Naprej Slovenija-NPS.Majdič Valerija 5 1 0 1 2 1 0 0 4 14 
Z L S D - Združena lista socialnih 
demokratov, Brodnik Kristina 47 28 7 4 42 8 2 17 35 190 
Demokratična stranka upokojencev 
Slovenije-Desus, Šaubert Stjepan 16 5 2 2 6 1 1 5 15 53 
Demkratska stranka Slovenije;Demokrati 
Slovenije -DS,Urbane Robert 

6 2 1 2 2 1 0 0 5 19 
N.Si -Nova Slovenija - krščanska ljudska 
stranka, Burja Anastazij Živko 79 27 22 69 66 42 2 7 60 374 
Združeni zeleni - Zeleni Slovenije in 
zelena alternativa, Kovačič Daniel 2 5 1 0 1 1 0 3 0 13 
S M S - Stranka mladih Slovenije, Štraus 
Edvard 23 11 7 3 19 10 2 8 21 104 
LDS - Liberalna demokracija Slovenije, 
Stopar Stanislava 193 125 57 36 78 53 19 27 94 682 
Slovenska nacionalna Stranka - S N S , 
Kokalj Stanislav 16 5 1 3 10 2 0 9 19 65 
Komunistična partija Slovenije, Pečnik 
Branko 4 4 0 0 0 2 2 5 1 18 
Nova stranka, Močnik Renata 

1 1 2 2 0 0 0 2 1 9 
S L S + SKD slovenska ljudska stranka, 
Smrkolj Ciril 62 55 38 25 53 51 23 53 56 416 
Socialdemokratska stranka Slovenije, 
Pučnik Rudi Majda 56 68 15 18 64 34 11 23 85 374 
S K U P A J 510 337 153 165 343 206 62 159 396 2331 

Predvolilno soočenje 
V sredo, 11. oktobra, se je v moravškem 
kulturnem domu odvijalo soočenje kandidatov 
4. voli lne enote, 10. vol i lnega okraja. Polna 
dvorana občanov je z zanimanjem spremljala 
nastope osmih predstavnikov strank, ki so se 
soočenja udeležili. To so bili: Stjepan Šaubert-
Demokratična stranka upokojencev Slovenije-
Desus, Robert Urbane- Demokrat i Slovenije-
DS, Anastazij Živko Burja- Nova Slovenija-Nsi-
Krščanska ljudska stranka, Danijel Kovačič-
Zeleni Slovenije, Stanislava Stopar-Liberalna 
demokraci ja Slovenije- LDS, Stanislav Kokalj-
S lovenska nac iona lna st ranka- S N S , Cir i l 
Smrkolj- SLS+SKD Slovenska ljudska stranka 
in mag . Ma jda Pučnik - Rudi- Soc ia ldemo
kratska stranka Sloveni je. Predstavnik i so 
odgovarjali na vprašanja aktualnih tem. Kako 
uspešni so bili, pa kažejo volilni izidi. 

KATJA KOKALJ 
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Župan Matjaž Kočar je skupaj z 
vaščani Hrastnika odprl 

novoasfaltirani odsek ceste 
Gabrje - Hrastnik. Otvoritvi je sledi lo srečanje z vaščani 
Hrastnika, kjer mladi ostajajo d o m a , zato se ni bati, da bi 
življenje v vasi zamrlo. Nasprotno! Nova cesta, novozgrajena 
vodovodna povezava in te lefonsko omrežje je hr ibovsko 
vasico približalo dolini. 

Elementi regulacije O 
Pri regulacij i so regulirani tisti parametr i ogrevanja, ki JIS® 
jih tako spreminjamo, da so č im bliže želeni vrednosti . S is tem 
regulacije ogrevalne naprave mora zagotavljati: 

stalno prilagajanje toplotne moči naprave spreminjajočim 
se pogojem okol ice 
možnost nastavitve in doseganje ustrezne temperature v 
prostorih 
energi jsko učinkovi to in okol ju neškodl j ivo delovanje 
ogrevalne naprave 
gospodarno delovanje ogrevalne naprave. 

Osnovni element i vsake regulacije so: 
-Temperaturna tipala (zunanje, v prostoru, v cevovodih). Za 
dob ro de lovan je regu lac i je je ze lo p o m e m b n a n j ihova 
namestitev. 

Tipala v prostoru ne s m e m o namest i t i : 
- na mesto , kamor pozimi lahko posije sonce, ki je pozimi 

nizko in lahko posije g loboko v prostor 
v bližino mest, kjer nastaja toplota 
na stene, kjer so izviri toplote (dimnik, cevi,...) 
na mesta , kjer ni zadostnega kroženja zraka 

- na mesta, kjer lahko na tipalo vpl iva hladen zrak (vhodna 
vrata, okna,...) 

Tipalo zunanje temperature mora biti ustrezno zaščiteno pred 
škodljivimi vplivi atmosfere, vendar zaščita ne sme vplivati na 
delovanje t ipala. Tipalo namest imo: 

na severni ali severnozahodni fasadi č im više od tal (v 
višini prvega nadstropja) 
na mesta, kjer nanj ne vpliva toplota. Izogibamo se bližine 

Spodbujanje skladnega 
regionalnega razvoja 

Zakon o spodbujanju sk ladnega regionalnega razvoja 
d o l o č a c i l je , nače la in o r g a n i z a c i j o s p o d b u j a n j a 
skladnega regionalnega razvoja, dodeljevanje razvojnih 
spodbud ter meri la za opredeli tev območi j s posebnimi 
razvojnimi problemi. 
Tudi Občina Moravče se je vk l juč i la v pr iprave na 
regionalno sodelovanje v l jubljanski urbani regiji. Na 
območ ju osrednje s lovenske regije so se obč ine že 
organizirale in razdelile v dve interesni regiji. V interesno 
regijo 2 sodi jo občine od Kamnika na severu, do Vod ic 
na zahodu , Lukov ice na vzhodu in Dola pri Ljubljani na 
jugu območja. 
Sodelovanje v pripravah na regionalno sodelovanje je 
vsekakor zelo p o m e m b n o , ne le z v id ika zakonske 
op rede l i t ve , t emveč zarad i možnos t i p r idob ivan ja 
f inančnih sredstev iz državnih skladov, kot tudi iz skladov 
Evropske unije pri uresničevanju programov in projektov, 
ki so širšega (regionalnega pomena). 
Prav zato je bil na sedežu Občine Trzin podpisan 
dogovor občin iz interesne regije 2 , ki bo osnova 
za nadaljevanje aktivnosti za pridobivanje 
sredstev za skladni regionalni razvoj. 
P r e d l o g za vk l j uč i tev Obč ine M o r a v č e v p r ip ravo 
regionalnega razvojnega programa bo obravnavan na 
prvi seji Občinskega sveta Občine Moravče. 

MILAN BRODAR 

oken, zračnikov, dimnikov. 
- na mest ih, kjer ni močnega vetra 
-regulacijska krmilna enota 
-izvajalne enote (mešalni ventili, regulatorji,...) 
Vrste regulacije: 

• centralna regulaci ja deluje v odvisnost i od zunanje tem
perature. Temperaturno tipalo namesti te na zunanji steni, 
pri čemer nanj ne smejo padati direktni sončni žarki. Tipalo 
povežemo z mešalnim vent i lom, ki uravnava temperaturo 
pretoka v ogrevalni s istem. 

• regulacija s sobn im termostatom namest imo v prostor, v 
katerem prebijete vel iko časa. Slaba stran je, da so lahko 
ostali prostori pregreti ali podhlajeni - je ne svetujem. 

• fina lokalna regulacija je dopolnitev prejšnjih dveh. Gre za 
regulacijo s termostatskimi ventili, ki omogočajo regulacijo 
v posameznem prostoru, neodvisno od ostalih prostorov. 
Temperaturo nastavite z vr tenjem vretena. Termostatski 
ventili so odlična dopolnitev centralne regulacije. 

Dodatne prihranke dosežete tudi s pravilnim prezračevanjem 
prostorov, kar pomen i , da med prezračevanjem zaprete vse 
radiatorje, da med steno in ogreva lom namest i te top lotno 
zaščito, da zavese ne segajo preko ogreval , da zatesnite 
okna, da znižate temperaturo v bivalnih prostorih za eno 
stopinjo, kar pomeni približno 6% prihranka, da sistem obratuje 
v dnevno-nočnem režimu, kar pomeni , da tudi ponoči s istem 
deluje pri nižji temperatur i , ipd. 

IVANKENDA 



Regijska razstava govedi v Komendi • 
V soboto, 7.oktobra, sta Govedorejski društvi Domžale in Kamnik 
v sodelovanju s Kmet i jsk im zavodom Ljubljana, v sk lopu 
jesenskega kmeti jskega sejma v Komendi , pripravili regijsko 
razstavo govedi iz domžalsko - kamniškega območja. Kljub 
s labemu deževnemu vremenu so rejci na razstavo pripeljali 
več kot 8 0 krav in deset teličkov lisaste, črno-bele, rjave in rdeče 
cikaste pasme. Prikazan je bil rejski in selekcijski napredek v 
govedorej i na območju občin Domžale, Kamnik, Komenda , 
Moravče, Lukovica, Trzin in Mengeš. Posebej so se s teličkami 
predstavili najmlajši govedoreja. Na razstavi je sedolavalo tudi 
7 rejcev iz naše občine, ki je razstavljalo 9 krav. 

Lepotice so potrpežljivo čakale na svoj mimohod. 

Celotna populaci ja krav na tem območ ju je že več let 9 .000 . 
Od tega je v kontrolo proizvodnost i vkl jučenih 2.417 krav. 
Mlečnost se je v obdobju od leta 1 9 9 3 - 1 9 9 9 povečala za 
1.000 kg mleka. Povprečna mlečnost vseh kontroliranih krav 
tega območja je bila v letu 1999 5 .322kg mleka v standardni 
laktacij i. Povečala se je tudi vsebnost bel jakovin v mleku za 
0,26%. 
R a z s t a v a je bi la o c e n j e v a l n a , v komis i j i s ta b i la Bor is 
Berisavljevič (Semex Al l iance, Canada) in mag. Peter Kunstelj 
iz ŽVZ Kranj. Živali sta ocenjevala v enajst ih kategori jah. 
Nagrade so bile podel jene za prve tri uvrščene živali, pri rjavi 
in rdeče cikasti pasmi pa za prvi dve uvrščeni živali. Najboljše 

JAVNO K O M U N A L N O PODJETJE, PRODNIK d.o.o. 

Obratovalni čas odlagališča v Dobu 

J a v n o komuna lno podjetje Prodnik d.o.o. obvešča vse 
uporabnike storitev odvoza in deponiranja komunaln ih 
odpadkov , da bo s 1 .novembrom 2 0 0 0 začel vel jat i 
spremenjen (zimski) obratovalni čas odlagališča. 

Odlagališče bo od 1.novembra 2000 do 1.aprila 
2001 odprto ob delavnikih od 14. do 18.ure, ob 
sobotah pa od 8. do 18.ure. 

živali v vseh kategorijah so bile ? 

nagrajene z zvonci . Razstave 
so se udeležili tudi povabljeni 
gosti, župani občin pokroviteljic 
in minister za kmetijstvo g.Ciril | 
Smrkolj. 
V o r g a n i z a c i j o in i z v e d b o 
razs tave je b i lo v k l j u č e n i h 
preko 2 7 0 ljudi, od tega 57 
re j cev , 18 č l a n o v 
pr iprav l ja lnega odbo ra , vse 7 * 

R e z u l t a t i r e g i j s k e r a z s t a v e g o v e d i 
K o m e n d a 2 0 0 0 
Krave lisaste pasme, mlečni tip: LLiza. rejec Anton Kavka, Brdo, 
2.Roza, rejec Ivan Vesel. Češnjice pri Moravčah, 3.št.23.1407948, 
rejec Marjan Oražem, Krtina: krave lisaste pasme, kombinirani 
tip: 1. Mona, rejec Franc Capuder, Spodnje Prapreče, 2Sinica, rejec 
Franc Kosec, Križ mlajše krave lisaste pasme: LBrenta, rejec Matija 
Zadrgal, Komenda, 2,Riža, rejec Matija Barlič, Peče, 3,Lara, rejec 
Zdravko Kržan, Žeje; telice lisaste pasme: LBeba, rejec Franc 
Capuder, Spodnje Prapreče, 2.Zarja, rejec Janez Berlec, Podhruška, 
3.Srna, rejec Jože Cerar, Spodnje Koseze: starejše krave črno -
bele pasme: L M i n a , rejec Fil ip Grabnar, Zgornj i Motn ik , 
2.št.84,1416561, rejec Alojz Černivec, Radomlje, 3.Hoja, rejec Janez 
Hribar, Brdo pri Ihanu: mlajše krave črno - bele pasme: 1.št.9723 
1579723, rejec Alojz Černivec, Radomlje, 2.Rina, rejec Rafael 
Žebaljec, Podhruška, 3.št.81, 1544412, rejec Janez Slevec, 
Radomlje: telice črno - bele pasme: 1.5168 1765168, rejec Alojz 
Černivec, Radomlje, 2.Beta, rejec Julij Orehek, Žeje, 3.št.5184 
1765184, rejec Janez Slevec, Radomlje: krave rdeče cikaste pasme: 
LPika, rejec Janez Berlec, Podhruška, 2.Jagoda, rejec Ivan Šlebir, 
Bistričica: starejše krave rjave pasme: LDana, rejec Franc Šimenc, 
Zgornje Stranje, 2.Sova, rejec Vilko Smrečnik, Perovo; mlajše krave 
rjave pasme: LBeba, rejec Matej Ložar, Mala Loka, 2.Valda, rejec 
Janez Gabršek, Češenik; telice rjave pasme: 1 .Linda, rejec Edi Cerar, 
Dob, 2.Liska, rejec Slavko Hribar, Bela: šampion razstave: mlajša 
krava črno - bele pasme pod št. 9723 1579723, rejca Alojza Černivca 
iz Radomelj. 

Zmagovalki v kategoriji telic lisaste pasme Bebi rejca Franca 
Capudra iz Spodnjih Prapreč je zvonec pripela Sonja Vraz. 
direktorica občinske uprave Občine Moravče. 

ostalo pa so bili ljudje, ki so sodeloval i pri pripravi razstave, 
predstavitvi živali ali v s a m e m programu razstave. 

JANEZ OCEPEK 



Gasilsko tekmovanje članov, članic in veteranov 
G Z Moravče 

GZ Moravče je letošnje gasi lsko tekmovanje članov in članic 
izvedla 16. septembra ob 15. uri na prostoru nogometnega 
igrišča v Moravčah. Organizacijo tekmovanja je prevzelo PGD 
Moravče. Tekmovanja se je udeležilo 6 enot članov A , 5 enot 
članov B in 1 enota članic B. Veterani pa so se udeležili 
tekmovan ja veteranov 9 .septembra v Mengšu , ki ga je 
pr ipravi lo tamka jšn je društvo. Po sk lepu povel js tva G Z 
Moravče se je njihova udeležba na tem tekmovanju štela za 
tekmovanje veteranov G Z Moravče za leto 2 0 0 0 . Tekmovala 
je enota veteranov P G D Moravče. 
Člani A (povprečna starost tekmovalne enote je manj kot 3 0 
let) in člani B (povprečna starost je nad 3 0 let) so dvakrat 
izvedli vajo z motorno brizgalno, članice B (povprečna starost 
je nad 3 0 let) pa so to vajo izvedle enkrat. 
Rezultati tekmovanja so zbrani v tabeli . 
Gasi lska tekmovanja predstavljajo posebno zvrst strokovne 
usposobl jenost i in prakt ične izurjenosti gasi lcev. Gasi lska 
zveza in posamezna društva na njih preverjajo vsestransko 
usposobl jenost svojih članov in članic za delo na področju 
gašenja in reševanja, tekmovalci sami pa lahko oceni jo svoje 
fizične in psihične sposobnost i . 

B. BRVAR 

Kategorija Ekipa Vrstni red 
Število 

doseženih 
točk 

ČLANI A PGD KRAŠCE 1 1 878,5 
PGD MORAVČE 2 846,7 
PGD PEČE 3 841,6 
PGD VRHPOLJE 4 814,8 
PGD VELIKA VAS 5 811,0 
PGD KRAŠCE II 6 789,0 

ČLANI B PGD MORAVČE II 1 855,0 
PGD KRAŠCE 2 853,2 
PGD MORAVČE 1 3 850,7 
PGD VRHPOLJE 4 843,5 
PGD PEČE 5 833,7 

ČLANICE B PGD MORAVČE 1 911,0 

VETERANI PGD MORAVČE 1 

Oktober, mesec požarne varnosti opozarja in spodbuja 
Po vsej državi so v mesecu oktobru potekale številne aktivnosti požarne 
preventive. Gasilci so dejansko aktivni skozi vse leto, oktober, mesec 
požarne varnosti, pa je namenjen vsem občanom, vsej javnosti. Gasilci 
z dodatnimi preventivnimi aktivnostmi v t e m mesecu opozarjajo na 
stalno nevarnost požara in drugih nesreč in istočasno spodbujajo vsa 
okolja, ki jih ognjena nesreča ni doletela, naj tudi v prihodnje ravnajo 
tako, da do te ne bo prišlo. 
Gasilska zveza Slovenije je za osrednjo temo letošnjega programa 
meseca požarne varnosti izbrala osveščanje ljudi o potrebi po rednem 
vzdrževanju dimnikov in kurilnih naprav. Geslo »Za varno ogrevanje 
doma« opozarja ljudi, da se z vsako kurilno sezono poveča nevarnost 
požara. 
Slovensko združenje za požarno varstvo je v sodelovanju z Gasilsko 
zvezo Slovenije in Upravo RS za zaščito reševanje pripravilo projekt 
»Petek, 13«. Gasilci so v projektu predstavili požarne nevarnosti v 
domačem okolju šolski mladini po vsej Sloveniji. 
V Moravčah je bila osrednja vaja v Osnovni šoli Jurija Vege. Pri vaji 
zapustitve objekta, ki ga je zajel požar, so sodelovali učenci in zaposleni 
v osnovni šoli in gasilci iz PGD Moravče, PGD Krašce in PGD Peče. 
Skupne aktivnosti v mesecu požarne varnosti so izvedli tudi učenci v 
osnovni šoli Vrhpolje in gasilci PGD Vrhpolje, ki so izvedli tudi društveno 
vajo v Dolu pri Sv. Trojici. PGD Krašce je izvedlo društveno vajo v 
Prikrnici, PGD Velika vas pa v Dešnu. V Pečah so tamkajšnji gasilci v 
okviru aktivnosti v mesecu požarne varnosti izvedli posebno vajo. Hoteli 
so preizkusiti, kako hitro lahko zagotovijo gašenje iz najvišje točke v 
vasi - iz cerkvenega stolpa. Vaja je zelo dobro uspela. 
Nov list na koledarju je že pokril oktober, letošnji mesec požarne varnosti, 
toda njegova sporočila, opozorila in spodbude naj ostanejo v naši 
zavesti in v našem ravnanju, da bo ogenj prinašal v naše domače, 
delovno in katerokoli drugo okolje le prijazno toploto in prijetno vzdušje. 

B. BRVAR, Foto: ANTONSTENKO Gašenje iz cerkvenega zvonika v Pečah 



Center požarne varnosti na Ko I i cevem 
praznuje 70 let delovanja 

V novembru 1990. leta je bil na pobudo Heliosa, Občine 
Domžale in Sveta za požarno varnost ustanovljen Center za 
požarno varnost (CPV). Ustanovljen je bil z namenom, da bi bili 
gasilci vsak trenutek pripravljeni za intervencijo, tudi dopoldan, 
ko je večina prostovoljnih gasilcev zdoma. Z razvojem kemične 
industrije se je pokazala potreba po stalni pripravljenosti za 
gašenje požarov v industrijskih obratih, posredovanje ob razlitju 
nevarnih snovi ali prometnih nesrečah. Vse našteto so posebne 
intervencije, ki zahtevajo dobro izurjenost, hitro posredovanje 
in znanje. Center pomeni nadstandard v požarni varnosti in 
nadgradnja prostovoljnim gasilskim društvom. Vsekakor delo 
2 0 poklicnih gasilcev in njihovega vodje ing.varnosti Rudija 
Volčinija poteka vseh 24 ur na dan in vseh 3 6 5 dni v letu 
usklajeno s prostovoljnimi gasilci. Ob intervencijah družno z 
roko v roki pristopijo k hitremu ukrepanju. O nesrečah so 
obveščeni preko Republiškega centra za obveščanje, ki 
informacije zbira na tel. številki 112. Letno opravijo okoli 2 0 0 
intervencij. Za delo so zadovoljivo opremljeni, predvsem vozila 
so nekoliko zastarela in že nekaj let načrtujejo nakup vozila 
avto-lestev. To je zelo velika investicija, zato se končna realizacija 
iz leta v leto prelaga. Njihovo geografsko področje delovanja je 
v občinah Domžale, Trzin, Mengeš, Lukovica in Moravče. Z 

industrijskimi obrati in Občinami sodelujejo pogodbeno in z 
našo, moravško, je sodelovanje dobro, saj je župan pokazal 
veliko razumevanja za skupno zagotavljanje požarne varnosti 
občanov tako s strani PGD v GZ Moravče kot centra. C P V pa 
deluje tudi v republiškem merilu za področje prometnih nesreč 
in razlitja nevarnih snovi. 
Jubilejnih 10 let delovanja so praznovali kar ves mesec oktober 
in to zelo delavno, saj so se udeleževali vaj V P G D po občinah, 
pripravili so veliko vajo v Heliosu, v oktobru so jih obiskovali 
šolarji in drugi zainteresirani občani, saj so imeli dneve odprtih 
vrat. Ključnega pomena za njihov nadaljni razvoj pa je bila 
o k r o g l a m iza s p reds tavn i k i o b č i n na t e m o N a m e n , 
organiziranost, potrebe in nadaljnje sodelovanje. 
Na slovesnosti ob tej priložnosti so bila podeljena priznanja 
tako posameznikom kot organizacijam. M e d dobitniki sta bili 
tudi Občina Moravče in Gasilska zveza Moravče. S priznanjem 
je bilo izkazano zadovoljstvo nad dobrim sodelovanjem in hkrati 
želja, da bi tako tudi ostalo, saj tako uspešnega sodelovanja ne 
morejo vzpostaviti z vsemi občinami. 
Gasilcem C P V ob jubileju želim, da bi bila njihova pripravljenost 
vedno na najvišji ravni, a da bi jo č im manjkrat uporabili v 
resničnih in vedno bolečih nesrečah. Srečno! 

M A L 

Sveto letni romarski obisk Moravčanov v 
večnem mestu Rimu 

V sveto leto smo vstopili z mašo v farni cerkvi v Moravčah. 
Svetega leta smo se spomnili ob različnih župnijskih priložnostih 
in praznovanjih, saj jih je to leto še posebej obogatilo. Zadnji 
teden v oktobru leta 2 0 0 0 smo se v lepem številu zbrali pred 
farno cerkvi jo in se skupaj z naš im župn ikom Viktor jem 
Primožičem odpravili na sveto letno romanje v Rim. Romanje v 
pravem pomenu besede; kar nekaj časa smo porabili, da smo do 
krščanskih svetišč, ki smo jih nameravali obiskati tudi prišli. V 
tem času smo se romarji zbližali in se med seboj spoznali. Tak je 
tudi eden od namenov romanja, spoznati se med seboj in se 
spoštovati. Le tako smo čas namenjen skupnemu udeleževanju 
pri romarskih mašah v vseh štirih bazilikah večnega mesta in 
času, ki ga je skoraj štiri t isočim Slovencem namenil sveti oče v 
baziliki sv.Petra lahko doživeli tako zbrano, tako globoko, z velikim 
spoštovanjem do tega svetovljana, ki je sposoben pozdraviti 
Slovence v našem materinem jeziku. Ponovno nam je sporočil 
naj bomo ponosni, da smo kristjani, naj se pogumno uveljavljamo 
v posvetnem življenju, naj s svojim zgledom dobrodejno vplivamo 
na naše družbeno okolje in v njem zagovarjamo svoj način 
življenja in razumevanja dogodkov. 
Ko iz tisoč grl zadoni v tuji deželi slovenska pesem je to doživetje, 
ki ga ne moreš opisati z besedami, tudi kamera in slika ne moreta 
zabeležiti tistega zlivanja ljudi s stvarstvom okoli sebe. Na takih 
mestih spoznaš, da je biti človek posebna naloga, ki jo moraš v 
času tu zemskega bivanja sprejemati odgovorno in odločno, svoja 
spoznanja predajati po tomcem in j im tako omogoči t i , da že v 
otroštvu začutijo, daje je svet lep, da je vredno živeti, da pa se je 
za lepo življenje tudi potrebno osebno potruditi. 
Moje izkušnje me tudi tokrat niso pustile na cedilu. Sveto letno 

romanje sem doživela drugič.precej let starejša; moji občutki pri 
opazovanju ljudi okoli sebe niso bili drugačni kot leta nazaj. 
Množica ljudi, ki je pod okriljem rimo-katoliške cerkve brez 
zapletljajev toliko ljudi popeljala na svete in zgodovinske kraje, 
tam skrbela za vsakega posameznika in tudi vse romarje pripeljala 
srečno domov, je tako pozitivno valovala tudi zato, ker smo vsi 
skupaj mislili dobro, pazili drug na drugega, bili med seboj prijazni 
in predvsem strpni. Na poti domov smo spoštovali vsa romarska 
načela po mol i tv i in lepem petju. M e d tem časom s e m 
premišljevala, da moramo zanamcem v našem časopisu pustiti 
sled, po kateri bodo hodili in opravili še kakšno sveto letno romanje 
v kraje, kjer je bila vera v Kristusa s pomočjo mučencev priznana 
za državno vero. Zato se urednici lepo zahvaljujem za njeno 
osebno povabilo, naj o tem romanju napišem nekaj misli. 
Z željo, da prenesemo papežev blagoslov v svoje družine in v 
našo širšo okolico zaključujem svoje razmišljanje. 

MICA KAVKA 

Zbiranje rabljenih oblačil 
V soboto, 4. novembra, je krajevna organizacija Rdečega 
križa Peče izvedla akcijo zbiranja rabljenih oblačil in obutve. 
Akci ja se je bila zelo uspešna, saj so se družine izkazale in 
pokazale svojo pripravljenost pomagati! Poln kombi obutve 
ter (predvsem zimske) obleke in perila, pa tudi odej in igrač, 
je odpeljal v zbirni center Rdečega križa v Domžale. Upamo, 
da bo to, česar mi ne rabimo več, nekomu koristilo in mu v 
skorajšnji zimi prineslo vsaj malo toplote in veselja. 

JELKA LAL/Č 



Franc Novak prejel Znak kakovosti v 
graditeljstvu 2000 

V S loven i j i so bil i od 21. do 30. s e p t e m b r a 2000 Dnev i 
ev ropske kul turne dedišč ine. Poteka jo pod okr i l jem S v e t a 
Evrope, ki si med drugim prizadeva tudi za evropsko kulturno 
povezanos t in ozavešča ljudi o nujnost i ohranjanja kul turne 
dediščine v Evropi . 
V okviru letošnjih 10. Dnevov kulturne dediščine v Sloveniji je 
Gradbeni zavod Z R M K na slovesnosti na Ljubljanskem gradu 
šestim izvajalcem podelil Znak kakovos t i 2000 za najbol jše 
dosežke na področju graditel jstva v Sloveni j i . M e d dobitniki 
Znaka je tudi F ranc N o v a k s. p. Gradben iš tvo in be tonsk i 
izdelk i , doma z Imenj, Občina Moravče. 
Ocenjevanje za Znak kakovosti v graditeljstvu (ZKG) za izdelke 
in storitve s področja graditeljstva poteka že četrto leto. V letu 
2000 so prvič ocenjeval i tudi storitve s področja ohranjan ja 
ku l tu rne ded išč ine ( izvedba obnove ostrešij oz. kritin in 

Ostrešje cerkve sv. Miklavža, kjer so pravkar zaključili z 
gradbenimi deli. Lesene vezi zunanjih zidov in simse so 
nadomestili z betonskimi, zamenjali so tudi ostrešje in kritino. 

izvedba obnove fasad na stavbah kulturne dediščine). Pri 
pripravi kriterijev in pri ocenjevanju so sodelovali strokovnjaki 
z univerz, iz razvojno-raziskovalnih inštitutov, podjetij in stroke. 
Tako ocenjujejo, rezul tate kakovos t i (ocena že izvedenih del 
na podlagi konzervatorske in tehnične dokumentac i je ter 
terenskih ogledov), u č i n k o v i t o s t in k a k o v o s t p r o c e s o v , 
zadovo l j s tvo k u p c e v (naročnikov, uporabnikov in nadzorne 
službe), vpliv na družbo in okolje, finančni in poslovni uspeh,... 
Znak ZKG označuje izdelke in storitve s področja graditeljstva 
v Slovenij i , ki izpolnjujejo v i soke , s t rokovno pr ipravl jene in 
m e d n a r o d n o p r i m e r l j i v e z a h t e v e g l e d e k a k o v o s t i . 
P r o i z v a j a l e c oz . i z va ja l ec pa o s n o v n e z a h t e v e g l e d e 
zagotavl jan ja kakovos t i v razvojno tehnološkem procesu ter 
p o s l o v n e od l i čnos t i . N a m e n podel jevanja tega znaka je 
informiranje in varovanje naročnikov gradbenih proizvodov 
oz. uporabnikov storitev, promoci ja kakovostn ih izdelkov in 
storitev, dvig kakovosti v graditeljstvu, spodbujanje razvojno-
razislovalnega dela in inovacij. 
Moravska župnija ima kar lepo število cerkva, ki jih je bilo 
potrebno v celoti ali de lno obnovit i . Tako je F ranc N o v a k s 

s v o j i m i d e l a v c i i z va ja l g r a d b e n o 
obnovitvena dela na cerkvi sv. Andreja, 
sv. Valentina, sv. Mohorja, sv. Miklavža, 
sv. M a r t i n a , na m n o g i h kape l i cah , 
p o s e b n o z a h t e v n o g r a d b e n o 
restavratorsko delo pa še poteka na 
benef ic i ju. D o b e r g las seže v deve to 
vas , zato Franc Novak ni poznan le v Moravski dolini, temveč 
tudi drugod po Gorenjski, Dolenjski in v Zasavju, saj je obnavljal 
ostrešja ali fasade na cerkvah in zvonikih še v Šp i ta l i ču , v 
Bohin jsk i Bel i , v M o t n i k u kar dve, v Zagorju, v Kupl jen iku pri 
B l e d u , na Tabo ru pri P o d b r e z j a h , pri sv. A m b r o ž u p o d 
K r v a v c e m in pri sv. Gregor ju bl izu Sodražice. 
V obrazloži tv i za podel i tev Z n a k a Z K G je zap isano : "Izvajajo 
obnove fasad v tehniki apna. S končanjem del obnova fasad 
za izvajalca ni zakl jučena, saj fasade opazuje, primerja in 
nadzira njihovo stanje. N e k a t e r e i zvedbe so d o b o 12 let 
p res ta le brez z n a k o v p ropadan ja , kar spodbi ja t rdovratno 
mnenje, da so omet i , izvedeni v gašenem apnu, neobstojni . 
Skr ivnost je v mojstrski izvedbi in dolgoletn ih izkušnjah, ki 
nemalokdaj spomeniško-varstveni stroki pomagajo reševati 
težave ohranjanja izvirnosti spomenika. " 
Mojs ter Novak, ki izvaja tudi prakt ični del izobraževanja 
učencev v dua lnem s is temu, izhaja iz z idarskih izkušenj 
svojega dedka zidarja in očeta, ki je zidal za domače potrebe. 
Sedaj pa najstarejši Francetov s in, dijak 4. letnika šole za 
gradbeništvo, že marsikateri počitniški dan preživi z očetom 
na gradbišču in tako se stare zidarske veščine prenašajo tudi 
na mlajši rod. 

Ku l t u rna ded išč ina je ma te r ia lna nos i l ka z g o d o v i n s k e g a 
s p o m i n a in dokaz ustvar ja lne pretek lost i do ločene kul ture 
oz. na roda , za to m o r a m o zanjo sk rbe t i vs i , ki l jubimo svojo 
domov ino in vrednote človeške in evropske civi l izacije. V 
Moravski dolini je bilo s prispevki župljanov, Občine, Zavoda 
za s p o m e n i š k o v a r s t v o ter s t r u d o m in z z n a n j e m 
posameznikov obnovljenih že veliko spomenikov naše kulturne 
dediščine. U p a m o samo, da ne bo zmanjkalo volje in denarja 
za vse tisto, kar še čaka na obnovi tev in na zavarovanje pred 
glodajočim zobom časa. 

MILKA NOVAK Foto:FRANC NOVAK 

Obnova zvonika v Špitaliču 



Tradicionalna srečanja starejših in 
invalidnih krajanov 

MORAVČE 
Tudi letos je Župni jska karitas Moravče v sode lovan ju s 
številnimi l judmi dobre volje pripravila srečanje starejših in 
invalidnih. Praznovanje je bilo prvi dan oktobra v dopoldanskih 
urah. Kljub zelo nepr i jaznemu deževnemu v remenu se je 
srečanja v župnijski cerkvi v Moravčah pri sveti maši ob 10. uri 
zbralo veliko število starejših in preizkušanih bratov in sester. 
Zbrane je k dob remu spodbuja l vrhpoljski župnik V incenc i j 
Čampa. Skupaj z domač im župnikom Viktorjem Primožičem 
sta j im med sveto mašo posredovala novo upanje in božjo 
moč za premagovanje težav, ki ga predstavlja zakrament 
bolniškega mazil jenja. K večji lepoti in doživetosti bogoslužja 
so s svojimi glasovi pripomogle članice cerkvenega dekliškega 
pevskega zbora pod vodstvom Elizabete Kunavar. 

V R H P O L J E 

Okrepljeni z božjo močjo in duševnim mirom so se starejši in 
invalidni zbrali tudi v kul turnem d o m u v Moravčah, kjer je 
sledil kulturni in družabni del srečanja. Pr isotn im sta zapela 
Pevski zbor društva upokojencev Moravče pod vods tvom 
Alojzi ja Štefana in otroški zbor Osnovne šole Juri ja Vege 
Moravče z zborovodkinjo Mo jco Malovrh. Zbrane je pozdravil 
predsednik KS Moravče Franc Majdič, ki seje zahvalil starejšim 
za njihov trud in delo. V i m e n u Občine Moravče in županovem 
imenu je spregovoril Mi lan Brodar. Prisotnim je zaželel prijetno 
počutje na srečanju in izrazil pripravljenost Občine za reševanje 
težav, ki se pojavijo. 
Višek kulturnega programa je bil nastop skupine Vera in luč, ki 
je predstavila Potovanje po življenjski poti od rojstva do smrti, 
od zibeli do groba z ges lom »Jaz le s tabo grem naprej«. Člani 
skupine so kljub drugačnost i skupaj z »zdravimi« vrstniki 
enkratno odigrali več postaj v č lovekovem živl jenju: rojstvo, 
otroštvo, odhod v šolo, vasovanje in družino, ter pokazal i , da 
se v njih skrivajo številni talenti. Francka Kosmač je poskrbela 
za še boljšo voljo z recitiranjem hudomušnih pesmic o tegobah 
ostarelih. Posebne pozornosti je bila deležna Aleševa mama, 
ki je te dni praznovala 97.rojstni dan. Za glasbeno čestitko sta 
poskrbela Tina in M i h a Cerar, ki sta zapela pesem Glas srca. 
Program in sceno je obl ikovala Barbara Kunavar, ki je pro
gram tudi vodi la. Uspe la je združit i m lado in staro v lepo 
dopo ln ju jočo celoto ter s tem ovrgla mnenje, da mlad ina ni 
sposobna sodelovat i s pr izadet imi in starejšimi ter obratno. 
Sledilo je krepčilo v obliki odlične enolončnice kuharja Dragota 
in peciva, ki so ga pripravile gospodinje ter dekleta. Muzikant i 
J a n e z , Boštjan in Mar jan so po u radnem delu srečanja 
poskrbel i za prijeten zaključek. 
Župni jska karitas Moravče se za p o m o č zahval juje prav 
vsakemu posebej , ki ste to srečanje soobl ikoval i . 

SIMON KUŠAR, Foto: FRANCI SKOK 

KO RK Vrhpolje vsako leto prireja v mesecu oktobru srečanje 
starejših krajanov. Letošnje srečanje se je začelo v farni cerkvi s 
sveto mašo ob 8.uri, ki jo je opravil župnik Vincencij Čampa. Po 
njej je bilo družabno srečanje s kulturnim programom. Srečanja 
seje udeležilo več kot 7 0 povabljenih. Pozdravni nagovor je imela 
predsednica KO RK Vrhpolje Pavla Lebar. 

Prijeten kulturni program so pripravili učenci vrhpoljske šole z 
učiteljico Fani Pačnik, cerkveni pevski zbor pod vodstvom Jelke 
Lebar in Tamburaški orkester Vrhpol je pod taktirko Ivana 
Kontarčka. Najstarejši udeleženki Barbari Pirnat so za skorajšni 
86.rojstni dan izročili šopek rož. Po končanem programu so za 
zbrane poskrbele kuharice z domiselno in okusno hrano. 
Srečanje nas združuje in se ga vedno veselimo. Zahvaljujemo se 
vsem, ki ga leto za letom s toliko volje pripravijo. Ko nam je dano, 
da se življenska doba podaljša za še eno leto, je veselje ob prejetju 
vabila toliko večje, saj dokazuje, da nismo potisnjeni na rob, čeprav 
smo obteženi z leti in boleznimi. Ostali nam bodo lepi spomini na 
naše druženje, pomenjkovanje in veselo razpoloženje. Vse tiste, ki 
se srečanja niso mogli udeležiti bodo članice RK obiskale na domu. 

JOŽE NOVAK 

PEČE 
V nedeljo, 22 . oktobra 2 0 0 0 , je krajevna organizacija Rdečega 
križa Peče v sodelovanju s Kulturnim in športnim društvom Peče 
pripravila srečanje starejših in bolnih ter invalidnih krajanov. 
Pozdrav in kulturni program, ki je humorno prikazal priprave na 
vsakoletno srečanje, sta spravila v dobro voljo polno dvorano 
gasi lskega doma v Pečah. Gostje so nato ostali še na prigrizku 
in v sproščenem vzdušju preživeli prijetno dopoldne. 

V pripravah srečanja sodelujejo ne le aktivistke Rdečega križa, pač 
pa tudi drugi (kulturna skupina, g. župnik, gospodinje,...). Zato 
smo bili tokrat kar malce razočarani, saj se je kljub lepemu in 
toplemu vremenu od 68 povabljenih odzvalo le okrog 30 starejših, 
bolnih in invalidnih krajanov! Bo prihodnjič kaj bolje? Upamo, saj je 
v pripravo vloženega veliko truda, časa, pa tudi dobre volje. 

JELKA LALIČ, Foto. ANTONSTENKO 



50 let zvestobe 
V nedeljo, lO.septembra, sta Marija in Jože Lunder iz Češnjic 
v ožjem družinskem krogu na vrtu svoje domačije praznovala 
5 0 let skupnega življenja. Zakonsko zvezo sta sklenila v 
Moravčah, zlate pa nista uradno potrdila. To je bilo le obujanje 
spomina na preteklih 50 let. M a m a Marija gre rada v družbo, 
udeležuje se izletov. Ata Jože pa je raje doma in opravi vse 
potrebno v hlevu. Za jubilej sta prejela veliko čestitk in daril. 
Vsega sta bila vesela. Povedala sta, da jima ničesar ne manjka, 
da sta zdrava, dela imata 
na pretek in tudi obiskov 
imata veliko. 
P o r o k e , 9 . 9 . 1 9 5 0 , se 
s p o m i n j a t a tako le : »K 
civilni poroki ju je peljal na 
zapravljivčku Ignac Bizilj st. 
s parom konj. Ženin Jože 
se je rodi l 9 . 2 . 1 9 2 5 v 
Češnjicah, nevesta Marija 
BIRK pa 29.10.1927 na 
P lan i n i pri M o r a v č a h . 
Civilna poroka je bila v Moravčah na Občini v prisotnosti Franca 
Lebarja, matičarke Francke Žabnikar in prič Cirila Lundra in 
Ivana Lazarja. Cerkveno ju je poročil takratni župnik Franc 
Vrolih. Svatovali so na domačij i Ignaca Bizilja, kjer je nevesta 
Mari ja služila kot gospodinjska pomočnica. Tukaj sta se z 
Jožetom tudi spoznala leta 1949. Skupaj sta hodila k maši in 
med njima je vzplamentela ljubezen, ki še vedno traja. Marija 
je postala mamica prvi hčerki Jožici, sinu Janezu in Francu ter 
še eni hčerki Tončki. Kot pravita Marija in Jože, so prehitro 
odrasli in zapustili domače ognjišče. Na kmetiji sta ostala 
sama, pa kljub temu vztrajata. Mohoričevo domači jo bosta 
obdelovala dokler bosta zmogla. 
Veliko zanimivega vesta povedati o svojem življenju. Čeprav 
življenje ni lahko, j ima je lepo, saj se imata rada. Da bi le bilo 
še dolgo tako. Slavljencema iskreno čestitamo. 

JOŽE NOVAK 

Rozin/h 80 let 
V KS Vrhpolje gojijo star običaj, da vsakemu, ki privoli, postavijo 
mlaj za okrogle življenjske jubileje od 5 0 let naprej. Mlaj pa pred 
njegovim d o m o m stoji toliko dni, kot ima jubilant let. Domači 
postavljalce pogostijo in ob petju preživijo nekaj lepih uric. Za 
pogostitev je poskrbel nečak Janez. Takšno je staro pravilo, ki se 
prenaša iz roda v rod. In v septembru je mlaj »zrastel« pred 
Restantovo domačijo, kjer prebiva Rozalija Cerar in preživlja jesen 
življenja. Noge je ne ubogajo prav dosti, zato življenje na vasi 
spremlja kar ob oknu. Topli sončni žarki pa jo še privabijo na plan. 
Vesela je vsakogar, ki jo obišče, še zlasti se veseli nečaka Janeza 
iz Moravč in soseda Ivka. Nič manj se ni razveselila županovega 
obiska, ki se je z njo zadržal v prijetnem in sproščenem pogovoru. 
Prebere vse časopise, na katere je naročena. Snovi za razmišljanje 
pa ji tudi ne manjka, saj že celih osedemdeset let živi tu v rojstni 
hiši in kraju. Svojih otrok nima, zato je zemljo oddala v najem 
okoliškim kmetom. Sosedje vzorno skrbijo za sokrajanko Rozo; 
pripeljejo ji stvari iz trgovine, odpeljejo jo na zdravniški pregled v 
Moravče in najpomembneje radi z njo poklepetajo o tem in onem. 
Včasih jo obišče patronažna sestra Kristina iz ZD Moravče. 

Vandalizem v Moravčah 
N e m a l o s m o bili p resenečen i nad 
vanda l i zmom v parku sredi Moravč 
dober teden pred dnevom spomina na 
mrtve - vseh svet ih. Stor i lec se je 
znesel nad kamni opornega zidu parka, 
razbil steklo na og lasnem panoju pri 
cerkv i , od lomi l doprsn i kip M i l ana 
Janežiča in prelomil oporne letvice 
vrtnic pri s p o m e n i k u žr tvam N O B . 
Vanda l izem se je nadaljeval v dneh 
pred prazniki, ko je neznanec prevrnil 
in poškodoval vodnjak pri pokopališču. 
M i n u l i v i k e n d pa je z a z n a m o v a l o 
razb i t j e s t e k l a na a v t o b u s n e m 
postajališču v Moravčah. 
Občani pričakujemo, da bodo že znan 
» junak i« k m a l u odk r i t i , u s t r e z n o 
kaznovani in da bodo povrnili nastalo 
škodo, saj se tovrstni vandal izem ne 
s m e n a d a l j e v a t i . V s o p o h v a l o si 
zaslužijo policist i s Pol ic i jske postaje 

In recept za dolgo življenje preproste, skromne in prijazne Roze 
je:» Nikoli si nisem mislila, da bom dočakala 8 0 let. Te pozornosti, 
da mi prihajajo čestitat, se kar ne morem navaditi, kar nerodno 
mi je. Če hočeš dolgo živeti, moraš malo jesti in veliko delati.« 
Rozi za ta jubilej čestitamo in ji želimo še zadovoljnih in zdravih 
let. 

JOŽENOVAK 

Domžale, ki je akterje navedenih podvigov, ki vnašajo s labo 
voljo, povzročajo pa tudi nemajhno škodo, kmalu odkrila in jih 

bo predlagala v postopek ustreznim sodnim 
organom. 
Obč ina M o r a v č e je s icer v na jk ra jšem 
možnem času pristopila k sanacij i škode na 
o b j e k t i h v u p r a v l j a n j u O b č i n e , t o d a 
povzročena je bila mater ialna škoda, izgled 
po stor jenih poškodbah pa prav go tovo 
n a š e m u kra ju in o b č a n o m , ki v n j e m 
prebivajo, ni v ponos, saj se je v minulih dneh 
tu mudi lo vel iko ljudi iz drugih krajev po 
S l o v e n i j i . V s e k a k o r b o m o m o r a l i pr i 
preprečevanju tovrstnih dejanj kaj ukreniti, 
tako s strani občanov kot tudi s strani policije 
z večkratnimi kontrolami in ukrepanjem proti 
vsakršnim krši tvam javnega reda in miru. 
Vsako dobronamerno opozor i lo krši tel jem, 
vcepljanje redoljubnosti že v otroških letih in 
spremljanje vsakršnega dogajanja, ki vodi h 
kršitvi javnega reda in miru, bo zagotovo 
pr ipomoglo k izboljšanju varnostnih razmer, 
kar pa si večina od nas želi. 

M.B. 



.L 
KRATKE ŠOLSKE VESTI 

P O Ž A R ! P O T R E S ! 
V oktobru - mesecu požarne varnosti smo imeli v šoli gasilsko 
vajo za primer potresa in požara. Po vaji so imeli učenci 
pri ložnost spoznat i in si ogledat i gasi lska vozi la in opremo. 
M A L E S IVE C E L I C E 
Učenci 6. A in B razreda so v V idmu pri Dobrepol ju tekmoval i 
na izboru za tekmovanje v oddaj i Ma le sive cel ice. 6. B je 
osvoji l 5. mesto in 6. A 10. mesto med 4 6 . ek ipami . Kljub 
dobrim rezultatom se žal niso uvrstili na tekmovanje. Še vedno 
: Korajža velja! 

J E S E N S K I K R O S N A 
V I R U 
V začetku oktobra je bil na Viru 
jesenski kros domžalske regije. 
Naši učenc i so osvoj i l i štiri 
odličja. M e d cicibani je Maruša 
Šinkovec osvoji la 1. mesto in 
Mar jan Grilj 2 (čepita). M e d 
učenc i 3 . r. je T i n a Br ice l j 
osvoji la 2. mesto, med učenci 
4 . r. pa M a t i c M i h e l č i č 3 . 
mesto. Česti tamo! 
T E K M O V A N J E IZ 
R A Č U N A L N I Š T V A 
V ok tobru je bi lo šolsko tekmovan je v računaln iš tvu iz 
programov W o r d in Carel Draw. Prvo mesto je osvoji l Anže 
Vavpetič (7.b), 2. mesto Taja Žuna (7.a) in 3. mesto Mit ja 
Majd ič (7.b). Prva dva učenca se bosta udeležila regi jskega 
tekmovanja, ki bo 2 3 . novembra. 

SOLA N A R A V O S L O V J A 
Učenci 6. razredov so imeli šolo naravoslovja; 6. a razred v 
Fiesi, 6. b in c pa v Rakovem Škocjanu. Spoznavali so značilne 
drevesne vrste in živali, streljali z lokom, se izpopolnjeval i v 
orientacij i , kolesari l i , se vozili s kanuji, plezali v jame,. . . Vsak 
njihov nadvse poučen dan se je končal z družabnimi igrami, 
s m e h o m in nepozabnimi spomini . 

Učenci so s pomočjo tipa skušali spoznati drevo. 
Foto: DANICA JANČAR 

E K S K U R Z I J A P O P R I M O R S K I 
Naši pe tošo lc i so spoznava l i P r imo rsko . Og leda l i so si 
Škocjanske jame, obiskal i Tonino hišo, kjer iz oliv stiskajo 
olje, si ogledal i soline v Sečovljah ter akvarij in Tartinijev trg v 
P i ranu. Pouk je bil tokrat zanimivejš i in upamo, da tudi 
učinkovitejši. 

D E V E T L E T K A T U D I PRI N A S 
Na šoli so se pričele priprave na devetletno osnovno šolo (1 .r.) 
V okviru teh priprav so imeli starši bodočih prvošolčkov že prvi 
sestanek, na keterem so se seznani l i z devet letno šolo in 
izvedeli, kakšne sp remembe prinaša. 

K M A L U ŠE D V E S K U P I N I O T R O K V V R T C A 
M e d j esensk im i poč i t n i cam i so na šoli po teka la razna 
prenovitvena dela. Pritličje šole je dobilo povsem novo podobo. 
Dve uči lnici v t em delu šole bosta kmalu pripravl jeni za 
sprejem dveh novih skupin vrtčevskih otrok. 

BARBARA FALE 
L I T E R A R N A E K S K U R Z I J A P O D O L E N J S K I 
2 0 . oktobra s m o se osmošolc i odpravi l i na Dolenjsko. Učne 
ure so potekale na gradu Turjak, Trubarjevi in Jurčičevi domačiji 
ter v c is ter janskem samostanu v Stični. Dan je bil naporen, 
možgančki so bili ves čas napet i , pa še prezeblo nas je do 
kosti, a se je splačalo. 

KATJA POZNIČ, 8.B 
N A R A V O S L O V N I D A N N A V A Č A H 
Zadnj i četrtek pred poči tn icami s m o se moravški tret ješolci 
odloči l i , da g remo na Vače, na naravoslovno učno pot, ki jo 
vodijo in pripravljajo člani družiskega gledališča Kolenc z Vač. 
Dopo ldne smo preživeli v naravi in z naravo. Navdušeni nad 
lepimi doživetji in škratom Kihkotom ter bogatejši za nova 
spoznanja smo odšli na jesenske počitnice. 

NUŠKA POHLIN SCHvVARZBARTL 

O s n o v n a šola Jurija V e g e Moravče in v r tec Moravče 

KOLEDAR DEJAVNOSTI IN PRIREDITEV V 
NOVEMBRU IN DECEMBRU 

20.11. ob 17uri predavanje za starše predšolskih otrok 
na temo pravljic, sledi predstavitev pr imernih sl ikanic 
predstavnika Cici-kluba 

začenjajo se športna in šahovska tekmovanja 

23.11. regijsko tekmovanje iz računalništva 

6.,7. in 8.12 ob 18.15 Fit klub zabava s pl išast imi 
igračami 

7.12. skupne govori lne ure 

12.12. ob 17.uri v prostorih šole ustvarjalne delavnice 
za otroke skupin sončki, pikapolone, PŠ in njihove starše 

13.12. ob 9.uri lutkovna predstava za predšolske otroke 
Sl ikarka Kara in mucek Mrk. Predstava je v kul turnem 
domu . Cena vstopnice 3 0 0 SIT. 

15.12. ob 17.uri predstava staršev za njihove otroke iz 
skupin medvedkov in polžkov ter igralna urica po kotičkih 

19.12. ob 18.uri lutkovna predstava Snežaki korenjaki. 
Predstava z ob iskom dedka Mraza bo v kul turnem 
domu . Vabl jeni vsi predšolski otroci. Nastop otrok, ki 
obiskujejo plesno šolo Mik i . 

22.12. zaključuje se prvi tr imester 

2 2 12. prireditve ob božično-novoletnih praznikih 

22.12. pižama party za otroke iz skupin sončkov in 
pikapolon 

25.12. do 2 .1 .2001 - novoletne poči tn ice 

otvoritev prizidka šole 



Mamine učne ure 
V soboto, 21. oktobra, je bila v kulturnem domu odprta razstava del, 
ki sta jih skupaj naredi la mati in sin - Inge in Luka Ivartnik. 
S e d e m l e t n i L u k a je m • • • • • • • • • • • • I 
razstavljal svoja l ikovna I ( f t 
d e l a - s l i k e , r i s b e , 
ka r i ka tu re . Čeprav še 
ze lo m l a d , je s svo j im 
n a s t o p o m z n a l na 
zanimiv način pritegniti 
obiskovalce, ki so se tega 
v e č e r a z b r a l i v av l i 
k u l t u r n e g a d o m a . V 
uvodu nam je zapel dve 
pesmic i , na kitari ga je spremljal Mi lan Kokalj, ki sta nas popeljali še 
v čase, ko smo sami sedeli v šolskih klopeh. Nato nam je na duhovit 
način predstavi l svoja l ikovna dela. Inge je razstavljala intarzije, ki 
jih je v sodelovanju z Mizars tvom Moravče upodobi la na l ično 
izdelanih mizah. 
Oba sta pokazala, da je mogoče tudi v današnjem času, ko hi t imo 
skozi vsakdan, vzeti si čas in skupaj s svojim otrokom narediti nekaj, 
kar bo njemu popotnica in nam prijeten spomin za prihodnosti . 
L u k a in Inge V a s vab i ta na otvor i tev razs tave 1. d e c e m b r a ob 17. 
3 0 v M o d r i galeri j i v Domžalah. 

ANDREJA VAS/PETIČ 

Pariz je pač Pariz, toda na 
Kozleku je lepše 

Tudi v Moravčah se je začela letošnja gledališka sezona. V soboto, 21 
oktobra 2 0 0 0 , je v Kulturnem domu gostovala gledališka skupina iz Sv. 
Duha pri Škofji Loki . Peščici g ledalcev je uprizori la komedi jo Pariz je 
pač Pariz. Igro sta napisala Jos ip Tavčar in Iztok Alidič. 
Začetek predstave je veliko obetal , saj je režiser dobro vkl juči l v igro 
moč svet lobnih efektov in izraznega "plesa" v začetnem prizoru. Sicer 
g lobokoumna ideja o pristnosti kmečkih ljudi in življenja na kmetih, ki 
jo pooseblja Henrik iz vasi Kozlek, se potem sprevrže v poceni zamenjave 
in l jubimkanja. Tako pridejo po vrsti trije nečaki Viktorji po petnajstih 
letih iz Pariza na obisk k svojemu str icu. Prva dva l jubimkata z ženo, 
hčerko ali nečakinjo in hočeta stričev denar. Tretji, resnični nečak, ki je 
tudi dober slikar, pa je tako čudaški, da stric noče verjeti, da bi lahko bil 
njegov sorodnik. Veliko vsoto denarja s prevaro odnese slikarjev skrbnik, 
ki jo popiha v Pariz z denarjem in Henrikovo hčerko. Stricu Henriku pa je 
bolj kot Pariz všeč Kozlek s kozami in drugimi prebivalci , med tem ko 
žena, hčerka (njej ce lo uspe uiti v mesto sanj) in ženina nečakinja 
hrepenijo po razkošnem Parizu. 
M e d povprečn imi igralci sta izstopala le služabnik Maverho ld , ki je s 
kretnjami in nemimi reakci jami koment i ra l počet je "nadrejenih", in 
resnični nečak - slikar, ki je z vso svojo pojavo vzbujal smeh pri gledalcih. 
Ocena ali kritika neke predstave je vedno subjektivna, glede na izkušnje 
in življenjska načela posamezn ika . Zato je tudi moja ocena s a m o 
subjektivno mnenje, ko trdim, da mi predstave, v katerih humor temelji 
le na prizorih "hlače dol, hlače gor" in na poceni opolzkost ih, niso všeč. 
Posamezn i prizori so bili domise lno zrežirani (ribolov v namiš l jenem 
morju), med tem ko je sama vsebina igre t ipična za mnoge današnje 
igre, ki s pocen i "štosi" in s perverznostmi želijo ugajati g leda lcem. S 
tem pa se, žal, razkriva tudi nizka raven s lovenske kulture, njenih 
ustvarjalcev in tudi g ledalcev. Iz lastnih izkušenj pa vem, da je težko 
dobit i igro s pr imerno vsebino, ki bi hkrati privabi la tudi g ledalce v 
dvorane. 

MILKA NOVAK 

Večer zborovskega 
petja v Moravčah 

V soboto, 28 . oktobra, ob 20 . uri je bil v kul turnem 
d o m u v Moravčah prvi koncert v c ik lusu treh, ki ga 
pripravljajo Komorni zbor Limbar iz Moravč, Mešani 
pevski zbor Svoboda iz Mengša in Mešani pevski 
zbo r O d m e v iz K a m n i k a . V M o r a v č a h s ta se 
p r e d s t a v i l a M e š a n i p e v s k i z b o r O d m e v z 
zborovodkin jo A n o Štele ter Mešani pevski zbor 

MPZ Svoboda Mengeš z zborovodjo Fernandom 
Mejiasom 

S v o b o d a p o d v o d s t v o m zbo rovod je F e r n a n d a 
Mej iasa . Nastopi l i so s pesmimi tujih in domač ih 
sk ladate l jev ter z narodn imi pesm im i . Gost i te l j 
koncerta - Komorn i zbor L imbar ni nastopi l , ampak 
je poskrbel za organizacijsko plat koncerta. S svojim 
p r o g r a m o m se b o p r e d s t a v i l v M e n g š u (3 . 
novembera) in Kamniku (10. novembera). N a m e n 
koncertnega trojčka je posredovati doseženo pevsko 
znanje, utrjevati vezi med zbori in izmenjati izkušnje. 
Ubranemu petju, povezovala ga je Barbara Kunavar, 
in prekrasni jesenski scenograf i j i , ki sta jo pripravili 
članici Komornega zbora L imbar Joži Zaveršnik in 
Ida Kušar, je bilo priča le manjše število poslušalcev, 
a so zbora za njuno izvedbo nagradil i z bučn im 
aplavzom. 

SIMON KUŠAR Foto: MILKA NOVAK 

Peodajalna 
p o t r e b š č 
»DUMBO« 
Dunja Janež ič , s .p. 
T rg s v o b o d e 15, 
M o r a v č e (na d v o r i š č u 
gosti lne pri Jurku) 
Tel. 031-505-357 

Cenjene občane obveščamo, da smo 16.oktobra 
odprli prodajalno šolskih potrebščin, pisarniškega 
materiala in izdelkov druge papirne galanterije. 
Delavni čas: 
od ponedel jka do pe tka 9.13.ure in14.-19.ure 
sobo ta 8.-13. ure 

P o d j e t j e m in s a m o s t o j n i m p o d j e t n i k o m 
naročeno na željo dostav imo na njihov naslov. 
Pr iporočamo svoje storitve in vas vab imo, da 
kupujete v naši trgovini. 

http://in14.-19.ure


Paraolimpijska 
medalja tudi na 

Vrhpolju 
V m e s e c u ok tob ru so v S v d n e v u v Avst ra l i j i po teka le 
parao l impi jske igre. Na tej o l impi jadi je sode lova lo tudi 
sedemnajst tekmovalcev - invalidov iz Slovenije in med njimi 
je bila tudi Draga Lapornik z Vrhpol ja pri Moravčah. Zanjo je 
bila to že četrta ol impi jada. 
Naša športnica Draga tekmuje v suvanju krogle. V tej atletski 
panogi je osvojila že tretje ol impijsko odličje. Tretjo, bronasto 
medaljo, je osvojila v četrtek, 26.oktobra 2 0 0 0 . Me t krogle je 
bil dolg 6 m 9 4 c m . 
Na ta uspeh smoVrhpol jc i in tudi drugi občani občine Moravče 
zelo ponosni . 
Odločili smo se, da bomo Dragi Lapornik pripravili sprejem. V 
torek, 31. oktobra, smo jo pričakali ob pr ihodu na letališče 
Brnik, nato pa smo v večernih urah pripravili sprejem v središču 
Vrhpolja, ki se ga je udeležilo med 4 0 0 in 5 0 0 ljudi z Vrhpolja 
in okolice. 
Spre jem se je pričel ob 19.30, ko s m o z burn im ap lavzom 
pozdravil i pr ihod naše dobitnice ol impijske medalje. 
V imenu vaščanov in sosedov jo je pozdravi la in ji izrekla 
čestitke Je lka Lebar. M e d kulturnim programom sta Drago 
Lapornik pozdravi la predsednik K S Vrhpol je Pavel Barlič in 
predstavnik Občine Moravče Mi lan Brodar. 
Navzoči so občudovali bronasto ol impijsko odličje, dobitnica 
pa je v odgovorih na vprašanja povedala, da je bilo sodelovanje 
na paraol impijskih igrah že četrto, da je bila organizaci ja iger 
v Avstral i j i zg ledno urejena, čudovi t i pa so bili tudi ljudje, s 
katerimi se je srečala. 
Za dobro razpoloženje so zaigral i tamburaš i z Vrhpo l ja , 
harmonikar Dušan Cerar, za ozvočenje je poskrbel Janez 

Prelovšek, program pa je povezoval Janez Slapar. 
Gospodin je z Vrhpol ja so pripravile pecivo, čaj in kavo. 
Spre jem s m o pripravili krajani Vrhpol ja ob sodelovanju K S 
Vrhpol je in Občine Moravče. 
Spoštovani Dragi Lapornik čestitamo in ji želimo novih športnih 
uspehov. O b skorajšnjem rostnem dnevu pa ji želimo veliko 
zdravja in trdne volje pri premagovanju vsakodnevnih naporov. 

IVANLEBAR 

Zaključek leta za NK 
Termit Moravče 

Tekmovanje v letu 2 0 0 0 se je zaključilo v prvi novembrsk i 
soboti, ki je postregla z obi lnim deževjem in zelo težkimi pogoji 
za igro. V prvi tekmi so se mlajši dečki pomerili z ekipo Vrhnike, 
ki je vod i l na v t ekmovan ju . Z b o r b e n o igro in b u č n i m 
spodbujanjem velikega števila navijačev j im je uspelo zmagati 
z 2 :1 . Vel iko vesel je nad zmago se je presel i lo na zakl jučno 
pogost i tev v gost i lno Kavka. Vse igralce 
je pogost i l sponzor ekipe Nissan servis 
Krulc M i lan in Terezija. Uprava kluba se 
j ima ob tej priliki zahvaljuje za resnično 
vel iko podporo, ki jo podjetnika dajeta 
moravškemu nogometu. 
V drugi tekmi so se pomer i l i člani NK 
Termit Moravče z nogometaši NK Ihan in 
v zelo težkih pogoj ih za igro popo lnoma 
nadigrali gostujočo ekipo s 4 :1 . Moravsk i 
n o g o m e t a š i so z igro in bo rbenos t j o 
dokazal i številnim navi jačem, da nj ihova 
uvrstitev v sam vrh lestvice ni slučajna. Po 
tekmi so imel i tudi č lani zakl juček in 
pri ložnost za oceno prvega dela sezone. 

Predsednik kluba Peter Janežič je v kratkem govoru poudari l , 
da je to iz jemno uspešna sezona za NK Termit Moravče. 
Pohvalil je člansko ekipo in dobro delo trenerja članov Francija 
Ravnikarja, ki kljub nekaterim nasprotovanjem posameznikov 
zelo dobro dela in vodi ekipo. Tudi delo z mlajšimi selekci jami 
je kvalitetno in se odraža v množičnost i obiska treningov. 
Zahva l i l se je tud i Obč in i M o r a v č e za vel ik p o s l u h in 
razumevanje, ki ga ima za najbolj množično športno panogo v 
občini. Pohvaljenih je bilo tudi nekaj posameznikov brez katerih 
si je težko predstavljati delovanje kluba. Prisrčna zahvala velja 

tudi zvest im navi jačem, ki v 
v e l i k e m š tev i lu o b i s k u j e j o 
tekme in se vesel i jo uspehov 
naših nogometašev. 
V s p o m l a d a n s k e m d e l u 
tekmovanja pa se bo uresničila 
največja želja nogometašev, 
da se zaigra na novem igrišču. 
Potrebno je postorit i še nekaj 
aktivnosti in vse bo pripravljeno 
na o t vo r i t ev i g r i šča , ki b o 
omogoč i lo boljše pogoje za 
igranje in dobre rezultate. 

ROMAN CERAR 

Št.t. Z N P Go l r. Točke 
1. Lit i ja 11 X 3 0 24:4 27 
2. Kamnik 11 7 2 2 22:10 23 
3. Jezero 11 5 5 1 19:16 20 
4.Tcrmi1 Moravče 11 6 1 4 21:19 19 
5. Dolomiti D. 11 4 4 3 22:19 16 
6. Arnc Tabor 10 5 0 5 19:21 15 
7. Slovan 11 4 2 12:14 14 
8. Radomlje 11 2 5 4 20:22 11 
9. Črnuče 11 2 3 6 12:19 9 
10. Ihan 11 2 3 h 12:23 9 
11. Jevnica 10 1 4 5 11:18 7 
12. Induplati A . 11 1 4 6 14:23 7 
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Alpinist Tomaž Humar 
med nami 

2 9 . sep tembra je imel v Kul turnem d o m u v Moravčah 
predavanje o svojem alp in ist ičnem delovanju g. Tomaž 
Humar, alpinist svetovnega slovesa. 
Podal je nekakšen prerez o svojem bogatem alpinist ičnem 
udejstvovanju, s posebn im poudarkom na njegov vzpon 
na 8167 m visoki Dhaulagir i preko južne stene. Za ta svoj 
dosežek zanje svetovna priznanja! 
Na svoj iskriv, izviren način, s širokim nasmehom na obrazu, 
zna ob iskovalca pritegniti, ga okupirat i , da pozabi na čas. 
Posnetki, ki se vrstijo na fi lmu, so enkratni, izredni. Še dolgo 
mi bo ostal v spominu njegov skoraj nečloveški krik, ko je 
sporočal preko radija v bazo, da n jegovega sop leza lca in 
prijatelja " J o h a n a " ni več. Orkanski , viharni veter ga je 
dobesedno odpihnil v prepad. 
M e d predvajanjem f i lma je bilo možno videti in občut i t i , 
kako se je z g loboko koncentraci jo v sebi pr iporočal Naj
viš jemu za svoje razumne odločitve. Z nekakšno posebno 
z a m a k n j e n o s t j o se od loča , ko v s t o p a v svet skora j 
nemogočega. Ne govori, da je goro premagal, ne, gora mu 
je dovol i la, da je stopil na njen vrh! 
Dragi Tomaž, želim Ti, da se vedno srečen in vesel vrneš k 
svoji l jubeči družinici! G O R E O S T A N E J O ; A ŽIVLJENJE J E 
LE ENO! 
Resnično mi je žal, da se tega predavanja ni udeležilo več 
krajanov, saj zelo radi govor imo, da je v Moravčah dokaj 
močno, dobro delujoče planinsko društvo. Res škoda, da je 
bil obisk na predavanju -po moje- skromen! 
Iskrena hvala M i lanu Kokal ju, da je organiziral zan imivo 
predavanje. 

MARJAN GRIL 

Strokovna ekskurzija 
DPM po Beli krajini 

Po napornih pripravah in uspešno izpel janem 2 2 . kmečkem 
prazniku v Moravčah s m o 2 3 . in 24 . septembra 2 0 0 0 odšli 
na strokovno ekskurzijo po Beli krajini. Skupaj z eno članico 
D P M Mar ibor nas je na ekskurzi jo odšlo 3 0 . 
V Metl iki nas je pričakal predsednik D P M Metl ika, Viktor Kure, 
ki nas je že na avtobusu postregel z belokranjskimi pogačami. 
Viktor in vodička Turistično informacijskega centra (TIC) Metlika 
sta nas popeljala po starem mestnem jedru, v katerem smo si 
ogledal i cerkev sv. Nikolaja iz leta 1759 , metl iški grad in 
s lovenski gasi lski muzej . Po og ledu Met l ike smo se odpeljal i 
do vasi Rosalnice. Tam stojijo tako imenovane Tri f are oziroma 
tri cerkve druga poleg druge. 
Pred kos i lom v menz i Kmet i jske zadruge Met l ika s m o si 
og l eda l i v i n s k o klet v M e t l i k i , kjer negu je jo na jbo l j ša 
belokranjska vina. Po dobrem kosilu z Metl iško črnino in 
belokranjsk imi pogačami nas je pot vodi la v Drašiče na 
degustaci jo najboljših belokranjskih vin pridelanih na kmetiji 
d r u ž i n e K o s t e l e c , kjer se las tn ik p r e d v s e m p o s v e č a 
predikatnim vinom. Degustaciji je sledil ogled kmetije, na kateri 
se po leg živinoreje ukvarjajo še z r ibogojs tvom, takrat so v 
bazenih imeli kar 10 .000 rib vrste ameriška postrv. Po dolgem 
dnevu nas je čakala še namesti tev v bungalovih ob reki Kolpi , 
večerja v Gradacu in družabni večer s člani D P M Met l ika . 
Naslednj i dan s m o se po zajtrku odpravi l i na og led kmeti je. 

Vesela srečanja MČ v 
Moravčah 

Medvedk i in čebelice so taborniki in tabornice v starosti od 8. 
do 10. let. Na taborniških srečanjih se vsak teden preko iger 
seznanjajo z naravo in taborniškimi zakoni. 
Vsako leto se medvedki in čebelice srečajo v drugem kraju na 
prireditvi imenovani Vesela srečanja. 
Tu se zberejo MČ iz mnogih rodov. Letos so se zbrali v soboto, 
14. otobra na taborniškem prostoru v Zalogu. Namen srečanja 
je bi l , da se otroci zabavajo, tekmujejo v šaljivih igrah in se 
spoznavajo med seboj. Moravski taborniki so bili organizatorji 
srečanja. Pripravili so več iger.Pomerili so se v gradnji gradov 
iz mivke. Njihovi bujni domišljij i in zagnanosti si se moral čuditi 
in jih pohvalit i. Vsi gradovi so bili čudovit i . 
Tekmoval i so tudi v različnih pol igonih: tek s tremi nogami , 
skakanje v žaklju, spretnosti prenašanja vode v kozarčku in še 
marsikaj. Vsak vod je čakala tudi orientacija. S pomočjo načrta 
so se podali po dolini, odkrivali kontrolne točke in se obenem 
seznanjal i z zanimivostmi naše domače pokrajine. 
Vese la srečanja so se končala z nasmejan imi in zardel imi 
obrazi otrok. Obljubil i so, da se bodo radi vrnili v Moravsko 
dolino. 

NINA DORIČ 

na kateri se ukvarjajo izključno s pridelavo mleka. Za nekatere 
člane so bili zanimivi predvsem traktorji Stever. 
Kasneje s m o si na hitro ogledal i še kamp Vin ica , ki leži tik ob 
reki Kolpi. Potem nas je pot vodila v Adlešiče k družini Cvitkovič, 
kjer so nam prikazali izdelavo platna iz lanu in belokranjskih 
pisanic. Tudi kosilo v gost išču Župančičev hram v Dragatušu 
nam je tekni lo. Po kosi lu s m o si ogledal i še Župančičevo 
spominsko sobo. 
Za zaključek naše dvodnevne strokovne ekskurzi je s m o se 
odpravi l i v krajinski park Lahinja, v katerem stoji cerkev z 
zvon ikom na presl ico ter še delujoča ml in in žaga na vodni 
pogon. Videl i smo tudi zlati novec s podobo kralja Matjaža ter 
druge arheološke ostanke najdene na območ ju kraj inskega 
parka Lahinja. Pred o d h o d o m domov s m o se v Črnoml ju 
poslovili od Viktorja. 
Letošnja ekskurzi ja je bila poučna in tudi zan imiva, saj s m o 
zvedeli veliko novega o Beli krajini in o ljudeh, ki živijo nekako 
odrezani od preostale Slovenije, na meji s Hrvaško. Takšnih in 
podobn ih strokovnih ekskurzij si v našem društvu še želimo. 
In tudi kmečkih praznikov v Moravčah. 

NINAJEMEC 



Ljubljanski taborniki preživeli počitnice v 
našem kraju 

Na tabornem prostoru v Zalogu pri Moravčah so v mesecu 
juliju moravški taborniki gostili prijatelje ljubljanskega rodu 
Samorastniki. 
Nadaljujemo pogovor s starešino Silosom iz prejšnje 
številke Novic. 

"Radi bi izvede/i kaj več o vašem 
rodu, članstvu, delu in seveda 
financiranju? " 
"Naš rod obstaja kot samostojni rod 
le dobri dve leti. Prej smo bili pod 
okriljem Zmajevega rodu 10 let kot 
četa. Danes ima naš rod 150 
članov, ki so dejavni v 22 vodih. Na 
taborjenju nas je 85. Otroci so stari 
od 7-16 let. Sredstva za delovanje 
dobimo od Občine, ki ima velik 
posluh za tovrstvo dejavnost, nekaj sredstev dobimo od 
Športne zveze. Civilne zaščite, veliko pa nam z opremo in 
prevozi pomaga vojska. Nekaj staršev nam pomaga z 
donatorstvom in sponzorstvom in tudi od članarine". 
"Omenil si članarino! Kot mi je znano, je potrebno odvesti 
za ZTS kar 1.500 SIT od posameznika, potem rodu ne 
ostane prav veliko." 
"Pri nas je članarina 6.000 SIT, tako nam kar nekaj ostane". 
"Pa so starši pripravljeni plačati tako visoko članarino za 
svoje otroke"? 
"So, in zadovoljni so, da so njihovi otroci vključeni v naš pro
gram!" 
"Ali nam lahko zaupaš podatek, koliko znaša tabornina za 
10 dnevno taborjenje". 
"Za manjše otroke - MČ je za 10 dni potrebno odšteti 18.000 
SIT, za večje - GG pa 24.000 SIT. Smo med najcenejšimi 
rodovi v ljubljanski regiji in zato imamo tako veliko število 
taborečih.". 
"Zanima naju. program, ki ga izvajate?" 
"V vašem kraju so neomejene možnost i za izvajanje 
taborniškega programa. Delamo v dveh skupinah (mlajši in 
starejši). Od programa naj omenim: Praktično znanje-osvajanje 
veščin, razne delavnice in ročne spretnosti, spoznavanje užitnih 
in strupenih rastlin in izdelava herbarija, gozdna šola, 
lokostrelstvo, spretnostne igre, lov na lisico, mnogoboj, 
orientacija, pohodi, spoznavanje kraja in ogledi naravnih in 
kulturnih zanimivosti. Pripravljamo tudi progo preživetja in 
bivakiranje, seveda če nam bo dopuščalo vreme". 
"Čeprav tabornike in skavte omejujejo glede tabornih 
prostorov razni narodni parki in nova zakonodaja, je še 
vedno kar veliko krajev kamor bi lahko odšli na letno 
taborjenje. Zakaj ste se odločiti za Moravče?" 
"Mi vsako leto taborimo na drugem koncu in letos smo si 
izbrali osrčje Slovenije. Ponudbo smo videli v reviji Tabor. Odločili 
smo se po ogledu prostora in poznanstvu naših staršev z 
vodstvom tabornikov v Moravčah." 
"Se boste še vrnili v naš kraj?" 
"Drugo leto zagotovo ne, morda čez čas. Radi pa se bomo 
vračali kot posamezniki, da svojim prijateljem in domačim 
pokažemo, kjer smo preživl jal i nepozabne trenutke 
taborniškega življenja." 
A/o, mislim, da se na tak način pričenja razvoj turizma tudi 
v našem kraju. Mar ne?! 
TADEJ DRUPOUUIČ - Morski pes 
"Tabornik sem že štiri leta. Na taborjenju sem bil vsako leto. 
Najbolj všeč mi je bilo v Logarski dolini. Na drugo mesto pa bi 

dal Moravče. Za moravške tabornike sem že 
slišal, saj se srečujemo na tekomovanjih, 
osebno jih ne poznam. Od vsega je najlepše 
to, da imamo na voljo kar 4 kanuje in bližnje 
jezro, kjer se vozimo, Ful dobr je, da je na 
razpolago igrišče za odbojko na mivki . 
Dolgočasja na taboru ne poznam." 
SARA LUČIČ - še nima taborniškega imena 
"Hodim v 2. razred OŠ. Na taborjenju sem 

prvič. Da sem 
postala tabornica je 
kriv moj starejši brat, ki je tabornik že veliko 
let in me je navdušil. Za Moravče sem že 
slišala, a se ne spominjam kje. Na taborjenju 
mi je všeč vse, posebno pa ročne delavnice, 
kjer izdelujemo izdelke z gline, papirja, lesa... 
Všeč mi je bil izlet do gradu. Zvečer utrujena 
zasp im in n imam časa premišl jevat i o 
domačih. 
ALJAŽ PEČEK - Lisjak 
Tabornik sem že 6 let in zadnji dve leti vodnik. 
Za Moravče sem slišal iz zgodb, ki mi jih je 

pripovedovala moja babica. Vedno sem si jih 
želel spoznati in vesel sem bil, ko sem zvedel, 
da odhajamo letos na taborjenje v Moravče. 
Taborni prostor mi je všeč, le nekoliko preveč 
lepo je urejen, ima sanitarije in tekočo vodo. 
Do sedaj smo si tabor vedno morali pripravljati 
sami, pokositi travo, izkopati latrine, napeljati 
vodo do tabora. Prišel sem kot koliščar 
(postavljati šotor), a nam je dela po dveh dneh 
že zmanjkalo. Veliko so nam pomagali tudi 
vaši taborniki, ki so zelo prijazni. Posodili so 
nam tudi kanuje s katerimi imamo še prav 
posebno veselje, ko se vozimo po vaših Havajih. Pogrešam bistri 
potoček, v katerem bi si zjutraj lahko umil obraz. Neobičajo se mi zdi, 
da je na vaših travnikih toliko kobilic, super za ŽVN. 
Prijetem klepet s taborniki je končala piščal, katera je tabornike vabila 
na večerjo. 

S.MILENA. Foto: LEON/DA K. 

Metuljček cekinček 
Pri glasbeni založbi Nika Rekords je sredi oktobra izšla zgoščenka 
in kaseta Metuljček cekinček, na kateri je predstavljenih 16 otroških 
pesmic skladatelja Janeza Bitenca. 
To je izbor njegovih najzgodnejših skladbic, ki so zdaj dobile novo 
podobo. Po sodobnem kroju jih je ukrojil in sešil skladatelj Slavko 
Avsenik ml. Skladbe smo posneli v dveh junijskih sobotah v 
kulturnem domu v Moravčah. Mlad i moravški pevci (Nastja 
Osolnik, Klara in Dominik Štefan, M iha Cerar, Katarina in Nejc 
Capuder, Laura Gotar, Karmen Mihelčič, Irena Vesel, Tjaša Jakl in, 
Tjaša Vesel in Maja Tomšič) pod vodstvom Elizabete Kunavar so 
se na snemanje dobro pripravili in skladatelj Slavko Avsenik je bil 
nad njihovim prepevanjem navdušen. Ob izidu zgoščenke, ta je 
izšla ob 75-letnici skladatelja Janeza Bitenc, je bila 13oktobra v 
Cankarjevem domu tiskovna konferenca. Zanimanje za nove 
posnetke Bitenčevih pesmic je veliko. Lahko pa jih slišite tudi na 
valovih različnih radijskih postaj. 

KUNAVAR 



Kraljevski prestiž ali tlačanska odgovornost 
V dolini gradov uporno in pokončno zobu časa kljubuje le še 
tuštanjski grad, zgrajen na razgledni vzpetini v daljnem letu 1490. 
V 19.stoletju je grad postal last slovenske družine Pirnat, katere 
potomci so še vedno ponosni lastniki te mogočne kulturne 
znamenitosti Moravske doline. V petstoletni zgodovini je grad in 
z njim njegovi prebivalci doživljal prijazna in neprijazna obdobja 
družbene ureditve. A je k sreči »preživel«. V zadnjem desetletju 
pa znova pridobiva lepšo, varnejšo podobo in predvsem gotovo 

bohotile v očeh obiskovalcev. Vsak najmanjši napredek pri obnovi 
se bo na daleč videl. Dolgotrajna in strokovna obnova zagotavlja 
uspeh. In morda ni daleč dan, ko bo tudi ves grajski grič kazal 
urejeno podobo obnovl jenega bisera. Kako odmaknjen je, je 
odvisno od finančnih sredstev, ki se bodo namenila za obnovo. 
Tudi letos je največ prispeva družina Pirnat (65%), ostala sredstva 
so zagotovili Občina Moravče in sponzorji, največkrat v materialu. 
Letos je nekaj sredstev pr ispevalo podjetje Termit, ker je 
slovesnost ob 4 0 letnici podjetja potekalo na grajskem dvorišču 
in v atriju. 

namembnost. Grad ni več stanovanje, je objekt, ki se intenzivno 
obnavl ja že celo desetletje. Nepoznava lcem se zdi , da se 
pravzaprav nič ne obnavlja, a je bil v preteklih letih grad deležen 
celotne statične obnove, ureditve odvodnavanja in osušitve ter 
obnove ostrešja in menjave kritine. Pri obnovi ostrešja so tudi 
dimniki in »turn« dobili lepšo podobo. Le ta pa še ne more priklicati 
nikogar, ker mu manjka zvon, ki so ga leta 1917 odpeljali za 
potrebe avstroogrske vojske. Naj na ta način poskusim priklicati 
koga, da postane boter novemu zvonu. 
Na zunaj ni bi lo ve l iko v idet i , a te 
»malenkosti« gradu zagotavljajo obstoj. 
V tem letu je bila posebna pozornost 
namenjena obnovi atrija (elektrifikacija, 
ome t i , t lak, bel jenje), ker po ročna 
dvorana, ki naj bi bila ena od reprezentančnih prostorov Občine 
Moravče ne more biti iztrgana iz celote. V teh prostorih so bila 
obnovljena vrata, zamenjana okna, na novo izdelani tlaki, pri 
odstaranjevanju ometa so naleteli na pričakovane freske, ki kar 

k l i če jo po n a t a n č n i h 
restavratorskih rokah. Peter 
Pirnat, lastnik gradu, upa, da 
b o d o ob p o m o č i in s 
s o d e l o v a n j e m ro jaka 
a k a d e m s k e g a kiparja in 
p ro feso r j a na l i kovn i 
akademi j i Franca Kokal ja 
tudi te prav kmalu zablestele 
v vse j svo j i l epo t i . V 
prihodnjih letih bodo na vrsti 
fasade, notranja ureditev in 
oprema gradu z originalnim 
p o h i š t v o m in d r u g i m i 
p redme t i , ki so inventar 
g r a d u , a na n e p r i m e r e n 
način sramežljivo čemijo po 
grajskih sobanah, namesto 
da bi se v svoji enkratnosti 

Ogled gradu je možen: 
sobota: 14.-17.ure 
nedelja: 10.-13.ure in 14.-17.ure 
večje skupine po dogovoru tel. 72 -31-722 

Še tako lepo obnovljen grad, pa kraju ne more prinesti slovesa, 
če se v njem nič ne dogaja. VTuštanju prav zato prirejajo Grajske 
kulturne večere. Letos je potekala že sedma sezona, ki je 
vključevala 5 koncertov klasične glasbe, od katerih so bili trije 
izvedeni v atriju gradu, dva pa zaradi slabega vremena v dvorani 
kulturnega doma v Moravčah. Vrhunec sezone je bil prav gotovo 
Bachov Magnif icat izveden v Bachovem letu in ob 70-letnici 
dr.Mirka Cudermana. Slavljenec je bil ne malo presenečen, ko 
so prav njemu moravški godbeniki zaigrali Odo radosti ob prirejeni 

v o k a l n i s p r e m l j a v i o b e h 
nastopajoč ih zborov (Slovenski 
k o m o r n i zbo r in C o n s o r c i u m 
m u s i c u m ) . V s e kaže, da b o d o 
Grajski kulturni večeri ostali zvezda 
stalnica na kulturnem obzorju ne 

samo moravškega temveč slovenskega in tudi tujega neba. V 
atriju gradu so gostili že mnoge ugledne goste, ob tokratnem 
vrhuncu sezone so se veseli l i nepozabnega kral jevskega 
kulturnega večera in praznovanja rojstnega dne eminentni gostje 
dr. Franc Rode, Lojze Krajnčan in Vladimir Kranjčevič, direktor 
zagrebške opere. Prav slednji se v svojih pozdravnih govorih cesto 
spominja enkratnosti ambienta, akustike in vzdušja v tuštanjskem 
gradu. Mnog i , ki okusijo kulturni priboljšek v grajskem atriju, se 
vedno znova vračajo in privabljajo nove in nove ljubitelje tovrstne 
glasbe. Lastnik in organizator pravi, da bo vztrajal, da bo še vedno 
iskal in izbiral glasbo namenjeno širokemu krogu poslušalcev. 
Zaveda se, da takšni koncerti niti doma niti v svetu ne prinašajo 
bajnih zaslužkov, so pa edini sprejemljivi za ambient, ki ga na ta 
način oživlja in promovira. Dobro zna ceniti novost v kulturni 
ponudbi s lovenskega prostora, zato tudi sezono za sezono 
vztraja v »teku na dolgo progo« in si tako pridobiva in vzgaja 
zahtevno publiko. Z enako zavzetostjo kot išče najkvalitetnejše 
izvajalce, poskuša prispevati k videzu in urejenosti ambienta. 
Korak za korakom se dviga proti vrhu kulturne pi ramide 
slovenskega prostora. In zato je prav, da mu tudi domača publika 
vliva novega intuziazma za ne ravno gladko pot do zastavljenega 
cilja. 

MAL 

http://14.-17.ure


Moravska dolina na starih razglednicah 
V zadn jem opisu zanimivost i v Moravsk i dol ini se ustavimo 
na zahodnem delu naše lepe in prijazne doline. Tudi tu so bile 
vasi strnjene na majhnih, slabših del ih zemlje, sedaj pa se 
nove hiše selijo na nekdaj skrbno obde lana polja. Iz drugih 
krajev se je preselilo veliko ljudi. Nekoč smo se vsi poznali , se 
obiskoval i , skupaj opravljali večja domača opravi la (mlačev, 
metje prosa, l ičkanje koruze, v z imskih večerih pa izdelovali 
posodo in pletli s lamnate kite), zraven pa ob revščini vese lo 
peli domače pesmi ob harmonik i in si družno pr ipovedoval i 
stare zgodbe. Sedaj vse to tone v pozabo, če že srečaš soseda, 
ga vl judno pozdraviš in greš naprej... Vendar, življenje se 
spreminja, naravno in kulturno izročilo pa je trajno. 
Na jugovzhodni strani je precej kraških jam, ki so zapuščene 
ali zasute. Za njihovo ureditev si zelo prizadevajo jamarji. M e d 
Vrhpol jem in Tuštanjem je izvir Virnik, kjer so nekdaj 
ženske prale perilo. Tik pod Murov i co je najvišje 
ležeča domači ja pri Ravnkar ju , kjer te vedno dobro 
in prijazno postrežejo. 
V Tuštanju je graščina, ki jo intenzivno obnavljajo in 
že obnovljena kapelica. Grad z letnico pozidave 1490 
so zgradil i p lemenit i L ichtenbergi , od leta 1854 pa 
so lastniki Pirnati. V gradu se je rodil dr. Makso Pirnat 
( 1 8 7 5 - 1 9 3 3 ) , pravnik in slavist. Poučeval je na 
gimnazi jah v Idriji in v Kranju. Sin Nikolaj ( 1 9 0 3 -
1948) je bil profesor, grafik in kipar. Zlast i so znane 
njegove grafike iz italijanskih zaporov. Sedaj v gradu 
potekajo Grajski kulturni večeri. Na Vrhpol ju je bil 
rojen dr. Lovro Požar ( 1 8 5 5 - 1945 ) , p isate l j , 
pedagog in avtor večih latinskih vadnic. 
Pred drugo svetovno vojno je deloval močan pevski 

zbor, vadili so v z imskem času, vaj pa so se udeleževali iz vseh 
okoliških vasi.V prosvetnem domu (med vojno požgan) so 
domačini odigrali veliko gledaliških iger. Po vojni se je kulturno 
delo zelo razmahni lo, ustanovljen je bil tamburaški orkester. 
M e d vojno je bilo tudi tukaj hudo. Nekaj družin so Nemci izselili 
in precej ljudi je bilo ubitih, posebno v zadnjih mesec ih vojne, 
ko so se dogajale hude stvari. Proti koncu vojne so se stvari 
zelo spremenile. Na Vrhpolju so ubili Kokolovega Ludvika, ki ni 
nikomur storil nič hudega. Da bi se ti časi nikoli več ne povrnili. 
Ob sklepu zapisov o domačih krajih si želim, da bi naučil 
igranja naših lepih slovenskih pesmi na citre koga iz teh 
lepih krajev. Če se kdo ojunači, naj kar pokliče številko 041 -
670-261. 

RADOKOKALJ 

| Pozdrav h Vrhpolja pri Moravčah 

Zamolčane žrtve v 
občini Moravče 

Delovni osnutek spomenika zamolčatim žrtvam. Le-ta naj 
bi zgladil stare zamere in ne povzročal novih. 

Spoštovani bralci 
Takoj po izidu zadnje številke Novic iz Moravske doline in objavi 
nadal jevanja seznama zamolčanih žrtev, me je po telefonu 
poklicala nečakinja Ivana Ma jd i ča (1914 - 1945) iz Spodnjega 
Tuštanja in me obvestila, da svojci ne soglašajo z objavo napisa 
na spominsk i plošči. Pisno se je na uredništvo obrnil gospod 
Izidor Cerar z enak im vprašanjem. P i smo Izidorja Cerarja v 
celoti objavljam. 
Osebno menim, da najbližji svojci najbolje poznajo življenske 
zgodbe ljudi, ki so bili pokončani v vojni, vedo, kaj je njihove 
drage gnalo ali prisil i lo, da so se znašli v s a m e m vrel išču 
vo jnega nasi l ja in za to je prav, da se n j ihova mnen ja 
upoštevajo. Uredništvo je sezname samo objavilo, s pripravo 
le-teh pa res n ima nič. 

Vse. ki imate podobna vprašanja, zahtevke in pomisleke 
naprošam, da se z njimi obračate na pripravljalce 
seznamov, to pa je urade župnij, v katerih so žrtve živele, 
ali po telefonu na Ivana Dragarja (72-32-010) in Miha 
Klopčiča (72-31-696). 

urednica 

Spodaj podpisani Izidor Cerar iz Spodnjega Tuštanja se ne 
strinjam oz. ne soglašam z napisom na spominsko ploščo za 
obabrata, in sicerMavricija Cerarja (2.9.1921 - 7.4.1944) in 
Staneta Cerarja (9.5.1920 - 13.3.1944). Napisu nasprotujem 
iz preprostega razloga, ker Mavricij in Stane nista bila žrtvi 
komunistične revolucije, temveč sta bila mobilizirana v 
nemško vojsko in padla na nemško-ruski fronti. Menim, da 
zadeve ni mogoče poenostaviti in vse skupaj napisati na isto 
ploščo. Ni isto boriti se prostovoljno proti svojemu narodu ali 
biti prisiljen boriti se za tujo vojsko proti tujim ljudem. Če boste 
dobro razmislili, mislim, da se boste strinja/iz menoj. 
Želim, da to objavite v Novicah iz Moravske doline. 
Za razumevanje se Vam zahvaljujem in Vas lepo pozdravljam. 

Izidor Cerar 



Neljubi dogodki na 
območju občine Moravče 

Oktober 2000 
P R O M E T N A NESREČA V DRTIJ I PRI M O R A V Č A H 
Policisti PP Domžale so bili obveščeni, da je prišlo do prometne 
nesreče v naselju Drtija pri Moravčah, pri tem naj bi bila ena 
oseba huje poškodovana. Policisti so na kraju ugotovil i , da je 
prišlo do prometne nesreče, v kateri sta bila udeležena voznik 
tovornega in osebnega avtomobi la. Vzrok prometne nesreče 
je bil nepravi lno naložen tovor na tovornem vozi lu. 

POŠKODOVANO S P O M I N S K O OBELEŽJE V 
M O R A V Č A H 
Pol ic is t i so bil i obveščen i , da je n e z n a n e c poškodova l 
spominsko obeležje (spomenik NOB) v parku v centru Moravč. 
Pol ic ist i so si poškodovano obeležje og ledal i in pričeli z 
zbiranjem obvest i l . Policist i so z zbiranjem obvesti l ugotovil i 
stori lca, katerega čaka srečanje s sodn ikom. 

POŠKODOVANO S T E K L O V M O R A V Č A H 
Policist i P P Domžale so bili obveščeni , da je neznanec razbil 
steklo na og lasnem panoju pri cerkvi v Moravčah. Policisti so 
si kraj dejanja ogledal i . Policist i so nepridiprava že izsledili in 
ga ovadili za kaznivo dejanje poškodovanja tuje stvari. Storilca 
čaka srečanje s sodn ikom. 

A l ' bo preživel, a l p a ne! 
V Evropo naš kmet rad ne gre! 
Tu niso Francije prostranstva, 
ne Nemči je žit bogastva, 
ne N izozemske umetne nižine, 
obdajajo nas le Slovenije strmine, 
od teh živimo od davnine, 
zato kmet iz strmin ne rine, 
bodočnost kmeta je odvisna od politikov jasnine! 

Dol ina moravška je prostrana, 
z bujnimi gozdovi kot park posejana. 
Le odstotek ljudi se tega ne zaveda, 
saj v gozd in log, 
"skriva" vse vrste smet i nadlog! 
Tako nehote postavljajo spomenike, 
nizke kulture mejnike. 
Te bodo še vnuki kleli, 
ker za grehe dedov bodo trpeli! 

Nekoč so fantje zbrali se na trgu vaškem 
se za dekleta spoprijel i v boju so junaškem. 
Sedaj pa, reve, se na spomen ike spravijo, 
junake mrtve v parku še enkrat obglavijo. 
Na oglasni deski šipe zažvenketajo, 
steklenice in injekcije pa vse izblebetajo. 

Kdo zna moč "ljudsko" spoznat i , 
ki k l ju ježevse, 
od društev do šole, 
od naselja do gore. 

mM Zanimivosti iz Domžal 

RokOVTl jdČ. V dolini Črnega grabna se x tisočletja dogajajo zanimive stvari. Dolina 
je sprejemala različne vplive, hkrati pa ostajala prijetno samosvoja. V letošnjem začetku 
jeseni je postala dolina evropska. Na stavbi Občine Lukovica je plapolala zastava 
Evropske skupnosti. Cerkvica na Golčaju je bila glede na svoje znamenitosti gostiteljica 
Tedna evropske kulturne dediščine. Ljubitelji vsega našega in lepega so pod vodstvom 
neumorne strokovnjakinje Damjane Pečnik lahko uživali v lepotah stare cerkvice z zvonom 
iz 14.stol. in pridobivali znanje o nastanku vsega, kar je v cerkvici zidanega in lesenega, 
naslikanega in izrezljanega. Prijetna pešpot nasv nedeljskem popoldnevu pripelje iz Moravč 
v "zgodovino" na Golčaju. Cerkev sv. Neže na Golčaju je gostila vhunske glasbenike, ki so 
iz godalnih instrumentov in z glasom mlade pevke Marte Močnik spletli čudovito glasbeno 
doživetje. 
Obeti za turistični razvoj. Kje? Ob mokrem zadrževalniku visokih vod - Drtijščica. Seveda 
bodo tudi tokrat finančna sredstva tista, ki bodo bolj ali manj ponujala možnost za razvoj in 
vključevanje bližnjih kmetij v turistični splet naše države. 
Vame pehoti med Kom pol jami in Krašnjo so povečale svojo dolžino. Otroci bodo varneje 
prišli do šole, starejši do cerkve in trgovine, avtobusne postaje in še kam, kamor se do sedaj 
zaradi gostote prometa niso upali odpraviti. 
Tudi za starejše občane, ki svoja visoka leta starosti preživljajo doma ali zaradi bolezni 
potrebujejo pomoč, bo v Občini Lukovica strokovno poskrbljeno. Izvajalci pomoči na domu 
se že lahko prijavijo na Centru za socialno delo v Domžalah, kjer se bodo v 40urnem tečaju 
usposobili za to delo. Lepo! 

Mentjšan v oktobru. Župan vabi vse vedaželjne na seje občinskega sveta. Pridemo! 
Mengšani imajo v času delovnih ur občinske uprave možen brezplačen dostop do 
intemeta na računalniku v hodniku Občine Mengeš. 
Glavna cesta Zelodnik- Mengeš-Vodice in obvoznica Mengeš; osnutek lokacijskega 
načrta in osnutek sprememb prostorskih planov je izdelan. Na ogled bo v prostorih Občine 
Mengeš, za razlago bosta poskrbela g. Špenko in g.Štebe. 
V zadnjih mesecih leta 2000 se bodo nekatere mengeške ulice modernizirale. 
Mesec požarne varnosti je v Mengšu mesec posebnih doživetij za najmlajše. Gasilci jih 
povabijo medse in" zabava" se prične. Sirene zavijajo, iz cevi ob pomoči preverjenih gasilcev 
na vso silo šprica voda, lučke na vozilih utripajo, se vrtijo. Po dnevu ali dveh oba mengeška 
vrtca krasijo risbice "tapravih in tamalih gasilcev" na skupni akciji. 
Na Rodici, kjer se stikata občinski meji Domžal in Mengša so položili temeljni kamen 
za NAŠO HIŠO. Hiša bo odvzela marsikatero skrb staršem, ki imajo otroka s posebnimi 
potrebami, saj bodo vedeli, kje bodo nanj skrbno gledali, ko se bo njihovo življenje na tem 
svetu izteklo. 
Zavijete kdaj v majhno cerkvico polno lepot v Grobljah? Poslikal jo je slikarski mojster 
Franc Jetovšek, doma je bil v Mengšu. Po njegovih avtoportretih iz Skaručne, Sladke gore 
in Grabelj je mojstrov kip oblikoval kipar Bojan Kunaver. Z njegovo postavitvijo so Mengšani 
zabeležili tristo letnico rojstva našega največjega baročnega freskanta. 
V Mengšu v vsakem obdobju živijo posebni ljudje, ki pustijo svojo sled prihodnjim rodovom. 
Zdravniki nas svarijo pred preobilno prehrano, pred nepravilnim uživanjem obrokov, pred 
nepravilno sestavljenimi obroki. Več gibanja, poslušamo vsako jutro na radiu. Kaj od tega 

Na kmetiji Tič - Pr Matčk v 
Serjučah 

prodajamo jabolka sort 
IDARED in JONAGOLD. U P I . 

Obiščite nas ali pokličite po tel. 72-31-021 ali 
031-227-400 in se oskrbite z ozimnico. 

(SLOVENSKO JlÂDJE) 



engša in Lukovice 

upoštevamo? Ljudevit Merčun se je v Mengšu rodil leta 1900. Bil je med prvimi 
študenti Medicinske fakultete. 1950. leta je v okviru internistične klinike v Ljubljani 
ustanovil diabetološki oddelek in ambulanto za bolnike s sladkorno boleznijo. Na njegovi 
rojstni hiši so v oktobru odkrili njegovo spominsko obeležje. 
Otroci.ki so doma na Oobenu, se sedaj v osnovno šolo vozijo s posebnim kombijem; 
za njihovo varno pot so občinski možje skupaj s predsednikom sveta staršev pri Osnovni 
šoli Mengeš in ravnateljem našli potrebna finančna sredstva. Hural 
Ali veste, katera je najpogostejša droga med mladimi? Alkohol. Se zavedamo, da se 
s to drogo po zgledu nas odraslih močno opijajo že zelo mladi, že tisti, ki obiskujejo zadnje 
razrede osnovne šole. Popravimo svoj zgled in dokažimo, da staro reklo, da je vino 
zdravilo, če je v pravilni količini, drži! Kako pa je z uživanjem nedovoljenih drog? Nujno 
moramo dolgoročno načrtovati preventivne programe in čim preje začeti z njimi; zato 
naj Svet za varstvo pred drogo s postavko v občinskem proračunu ne bo točka, ki bi 
na sejah občinskih svetov odšla mimo prisotnih oblikovalcev občinske politike. Res 
nam veliko ljudi umre v prometnih nesrečah, res pa je tudi, da ne mine dan, da ne bi kdo 
od mladih poskusil nedovoljeno drogo. Odvisnost od prepovedane droge nastopi v 
tretjem letu uživanja, da človeka registrirajo kot zasvojenca, pa mine nekako šest let. 
Odnos do drug dovoljeni in nedovoljenih je v naši deželi prevečtolerarrten, zato bo potrebno 
stališče proti uporabi drog močno okrepiti na vseh bivanjskih nivojih: v družini, občini, 
državi. 

Prva stran S IS fT f f l i kS nas pozdravi s samimi zanimivostmi. Odbrala sem: trasa 
bodoče obvoznice je raj za mlade arheologe, kaj vse se skriva v nedrjih naše Zemlje; 
Stane Habe je premnoge izmed nas popeljal v svet not v svet glasbe, zborovskega 
petja in prijetnega druženja ob harmoniki. Je častni občan Domžal, ki v novembru parznuje 
svoj 80. rojstni dan. Čestitamo, še na mnoga leta. Stane! 
Kako iz centra Domžal do avtoceste, ki se Domžalam vedno bolj približuje. Izdelati 
bo potrebno lokacijski načrt za tako imenovano vstopno prometnico do centra Domžal. 
Bomo potrebovali zemljevid? Počakajmo. 
Oh te šole! Otroci jih imajo najraje med počitnicami. Občinske uprave pa takrat ko se 
v popravljenih ali novo zgrajenih začne v njih pouk, ko jih napolni vrisk in otroški živ žav. 
Do vsega tega je dolga pot; na pot sta se odpravili Osnovna šola Preserje pri Radomljah 
in Osnovna šola Dragomelj. Ko bosta zgrajeni, bo vse drugače! Bo res? 
TD Rodica - Jarše je popeljalo svoje člane na obisk v Slovenske Konjice, ki so v letu 
1998. dobile priznanje Entene Rorale za najbolj urejeno evropsko cesto, vletih 1996 do 
1999 pečat gostoljubnosti TZS ter priznanje za najlepše slovensko mesto. Mesto je 
treba videti in doživeti, tej trditvi bo dodala svoje mnenje tudi domačinka gospa Ivanka 
Kocjančič. 
Teden otroka desetletna dajavnost je tudi letos potekal na različnih krajih, v različnih 
prostorih, z različnimi vsebinami. Potrudili smo se vsi: starši, vrtci in šole. Tudi naslednje 
leto bo tako.V tem tednu šola pokaže, da je do otrok lahko tudi zabavna in prijazna. 
Imejmo vsak dan dan otroka! 
Če imaš dobre starše, imaš vse! Zakonci, ki praznujejo visoke obletnice skupnega 
življenja, tako imenovane zlate poroke, ob svojih jubilejih zagotavljajo, da je za skupno 
življenje dveh potrebno, da znata potrpeti in na neprijetne stvari tudi čim prej pozabiti. 
Dva para sta praznovala tako visok jubilej. Zakonca Kimavec z Vira in zakonca Umek 
iz Zaboršta. Še na mnoga zdrava leta! 
Kulturni dom Franca Bemika znova vabi ljubitelje različnih bogatih kulturnih 
prireditev, v Likovnem društvu Petra Lobode so slikali stare domačije. 
Domžalska godba ima novega kapelnika. Gregor Vidmar se bo skupaj z godbeniki 
izkazal na vsakoletnem Novoletnem koncertu godbe ob dnevu samostojnosti. 
S športom odpravljamo različne prepreke med ljudmi, odpravljamo agresivnost med 
mladimi, utrjujemo stara znanstva, skrbimo za lastno zdravje, s šahom si urimo "sive 
celice". Vsega naštetega je v Slamniku toliko, da je najbolje, če si v časopisu preberete 
kar sami. 

Za konec pa pregovor. Kjer je razum, je tudi sporazum. 
Čim več sporazumov, da bodo vedno temnejši novembrski dnevi hitro in prijetno minili; 
v decembru nas čaka najlepši družinski praznik Božič. Potrudimo se v sedanjosti, da bo 
prihodnost svetla in prijetna. 
Lepo se imejte! 

MICAKA/KA 

Največji dar življenja je materina ljubezen, 
ki nikoli ne umre. 

Z A H V A L A 
V 87. letu nas je za vedno zapustila naša ljuba mamika, stara 
mama, babica, prababica, teta in svakinja 

ANICA ŠTEFAN 
diplomirana babica 
v pokoju iz Moravč 

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo 
vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, 
sodelavcem, osebju ZD Moravče in Domžale ter vsem 
znancem za sočustvovanje in izražena sožalja, za izgovorjene 
poslovilne besede, cvetje, sveče, sv.maše ter darove za 
cerkev. 
Še posebno se zahvaljujemo dr.Dežmanu, dr.Zupanu in 
dr.Grošlju za zdravniško pomoč v hudih trenutkih. Hvala 
tudi župnikom g.Primožiču, g.Rojcu in g. Čampi za res lepo 
opravljen obred in poslovilne besede. 
Hvala vsem pevcem cerkvenega in posvetnega zbora za 
lepo zapete pesmi žalostinke ob zadnjem slovesu. Zahvala 
tudi Juretu Močilnikarju za zaigrano Tišino. Še enkrat hvala 
vsem, ki ste jo v množičnem številu pospremili na njeni 
zadnji poti. Hvala vsem, ki ste jo imeli radi in jo spoštovali. 

Žalujoči: sinovi France, Stane in Andrej ter hčere Veri, 
Nuša, Joži in Dragica z družinami 

V SPOMIN. 

Njene stezice so zdaj 
prazne... 

Odšla je ANICA ŠTEFAN. 
Ob tem, ko obu jamo spomin na njeno živl jenjsko pot in 
delo, čut imo veliko hvaležnost, da smo jo imeli med seboj. 
Mnogokra t mis l imo, da o č loveku v e m o vse, da s m o ga 
dobro poznali. Največkrat je to le iluzija, saj človeka v resnici 
pozna le njegov Stvarnik. Ob smrt i l jube osebe, skupaj s 
prijatelj i in sorodn ik i , odk r i vamo, kol iko d o g o d k o v in 
pomembn ih spominov bi bilo treba še povedati , zapisat i . . . 
Tudi o naši babic i , mami , častni občanki An ic i Štefan. 

»Le en gost je, ki še mora priti« je zapisal pesnik Alo jz 
Gradnik. In ta gost je smrt. M a m a A n a je pripravljena, kot 
zrel sad naredila ta velik korak, ki sega od tod do večnost i . 
Dev ica Mar i ja , spreml jevalka Križanega na zadnji poti 
odrešenja je bila njena pot v večnost. Kar sama se ponuja 
misel , da čas in smrt ni nekaj usodnega, nedoločenega, 
slučajnega. Ljudje z veliko ljubeznijo v srcu preprosto izživijo 
eno življenje v drugega. Zanje smrt ni korak v prazno, ampak 
je dotik z večnim. V žareči l jubezni do Boga in bližnjega se 
enostavno potopi jo v jedro sreče in življenja, ki ne mine. 
Kako tolažilno je to za vse tiste, ki doživljajo bolečo izgubo 
svojih najdražjih: otrok, staršev, zakoncev, prijateljev... 
Odšla je, a njen humani lik in sadovi n jenega bogatega 
življenja bodo ostal i živi kot spomenik živl jenju, ki ga je z 
žarom svoje dobrohotne ljubezni porajala, branila, varovala 
in razdajala. 

ALOJZIJ ŠTEFAN 



AKCIJA od 29.11. do 6.12.2000 
whisky Black Jack 0,751 999,90 SIT 
pivo Celjski grof 0,51 89,90 SIT 
vino namizno belo Oro 11 159,90 SIT 
čokolešnik 200g, Kolinska 189,90 SIT 
čokoladni desert Praline 500g 369,90 SIT 
napolitanka Jadro 450 g 369,90 SIT 
olje sončnično 1IPVC 199,90 SIT 
prašek Ava,2 fazi 2,8 kg REF. 899,00 SIT 
ugodne cene in pestra izbira 10Og čokolad 

NOVO NOVO NOVO 
Od 29.11.do 6.12. bo v 1.nadstropju trgovine 
Spina 5% gotovinski popust za vse nakupe 
igrač, tekst i la in posode v v rednost i nad 
1000 ,00 SIT. 
Tudi Miklavž bo nakupoval pri nas! 

Kupujte v Spininih trgovinah v Krašcah, 
Šentvidu, Pečah in Kandršah! 

IV -•— v 
K L E P A R S T V O 
K R O V S T V O 
T E G O L A SERVIS 

A N D R E J V R T A Č I Č 
Fortunata Berganta 3,1240 Kamnik 
Telefon/Fax: 061 83 12 355, G S M 041 689 750 

Pooblaščeni izvajalec za vgradnjo 
strešne kritine: 
- BRAMAC 
- OPEČNA KRITINA 

(CREATON, TONDAH) 
- ESAL (SALONIT ANHOVO) 
- TEGOLA CANADESE 
- TRIMO TREBNJE 

G " .0» 

A* 
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MIZARSKE STORITVE 
• izdelava pohištva po naročilu 
• izdelava kuhinj 
• velika izbira lesnih in barvnih kombinacij 
• dostava in montaža 
Se priporočam! 

A V B E L J M I L A N 

Stegne 1 
1251 Moravče 

Tel.: 061/731-476 
GSM: 041/641-446 

P I R C 
Matej Pire s.p. 
gsm 041 647 602 
Stegne 11 
1251 Moravče 

NISSAN Krulc 
servis in prodaja 

•Ponudba meseca novembrai 

MICRA 1.0 luxury, 3v 1.540.000 SIT 
(2 x zračna vreča, servo volan, zatemnjena stekla, daljinski) 
eent. zaki, električni dvig stekla, strešni spojler ...) 

ALMERA 1.5 comfort, 3v 2.440.366 SIT 

(2 x zračna vreča, servo volan, el. paket, kodirni ključ, ...) 

PRIMERA 1.6 comfor t / A C , 5v... 3.214.527 SIT 

(4 x zračna vreča. AHS, servo volan, avtomatska klima naprava ...j 

• • • • • • • Ponudba rabljenih vozil • • • • • • • 
PRIMERA 1.6 SLX, 4v L. 96 
ALMERA 1.6 GX, 5v L. 98 
RENAULT MEGANE 1.6 ERN, 5v L. 97 
OPEL ASTRA 1.41 GL WAGON L. 98 

Ugoden kredit - uredite ga pri nas 
Kredit tudi na položnice 

C. heroja Vasje 8, 1251 Moravče, TeL/fax: 061/731-143 
Delovni čas: vsak dan od 8-1tih, sobota od 8-12h 

K R O N A V S A K E HIŠE 
J E D O B R A KRITINA 


